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AMTHOMY JOsSEP{ CARDINAL BEVILACQUA

MR.O SPADE: Okay. Wem e on the pecaord,

s Friday, January 30, 2004, ton oclock ALM.

How many jurors are present, please?

7
3
9 And the Commonwealth has recalled
Lo Anthony Cardinal Bevilacqua.
Ll - -
12 ANTHONY JOSEPH CARDIMNAIL BEVILACQUA,
13 having been previously sworn, was examined and
14 testified as follows:
LS ---
16 BY MR. SPADE:
17 Q. Good morning, Cardinal How are soul
18 A. Good morning. How are you?
19 Q. Fine. And, Cardinal, you were sworn in to this
20 grand jury on December 4 by the Honorable Gwendolyn
21 Bright, correct?
22 A. I appeared before her, yes.
23 Q. Yes. And she explained to you your rights at that
24 time?
Al Yes

25



ANTHONY TOSEDTT CARDTNAL BEVILACOUA

|

2 o Andd von undderstood thoem?

3 AL Yers.

1 L. Okay . And you understand them pow?

" AL Vs,

O & tikay . Andd one of the rights that she explained to
7 vyou was the right to have ncounsel present when you

3 testi fy?

9 AL Yeag

Lo Q. Nkay. And do you have counsel with your?
11 A. Yes.
12 MR. SPADE: And, counsel, could you
13 identify yourself for the record, please.
14 MR. HODGSON: Yes.
15 My name is Clark Hodgson. I practice
16 with the law firm of Stradley, Ronon, Stevens and
17 Young in of Philadelphia, and I represent Cardinal
18 Bevilacqua.
19 'MR. SPADE: Okay.

20

BY MR.

SPADE:
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21 BY MR. GALLAGHER:
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9
10 Q. Okavy. [s there any action pending as far as
[ laicization of Stanley Gana?
12 A. I'm not aware of any.
13 Q. Okavy. And I'm sorry. What did you say again?
14 He’'s on administrative leave with all what?
15 A I said that he had no faculties. He cannot act as
16 a priest in any way.
17 0. Okav
18 A. But as far as laicization, T do not know if he has
19 made any request for that.
20 Q. Well, could you or the present Cardinal initiate
21 laicization?
22 A. Very extremely difficult to do, a bishop to do it
23 on his own.
24 BY MS. McCARTNEY:
25 Q. ‘ But not impossible?




! ANTTHORY e D CARD AL RV LA OUA
A Somee bt T, Sonee gm0 b o Tl b (1 would have

A o b g noboriouns case. [hm justo using an eoxample, o

4 notorioas case wvhoere he wvoald b oansidered a predator,

G arave dangor, oxtveme grave dangor, and Lhen Lhat wonld be

6 o possibility rtor o bhishaop tao do i€ on his own, bthat is),

7 in the sense of asking the Holy See,

e [t depends on the circunstances, bubt most of the

9 Elie ik would e that we would wometimes ask the priest to
10 day v, but he still has to ask fter it.
| 0. And it a priest does not ask for it himself even,
12 then there’s obviously the difficulties which you’ve just
13 annunciated for us again, Cardinal.
14 It's not impossible for Lhe bishop to initiate the
15 process himself, correct?
16 A. .It wogld be -- I -- you’d have to go through a
17 trial in that, which is very, very difficult.
18 Q. | I understand that, but my guestion to you is: It’s
19 not impossible?
20 The Archdiocese of Philadelphia could -- albeit an
21 uphill battle as you've already described it for us, they
22 could do that, correct? They could say we're initiating
23 the process for laicization?
24 A. They could ask.
25 Q. Okay. And they, to your knowledge, have not done
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S, var et Y

i AL I ot aware of (.

4 0. Okay.

o BY MR.O O GALLAGHER:

O o shantey Gana’'s name s stitl listed in the

7 Philadelphia tCCatholic Directory, vncrent?

8 A Yes. [ think so.

9 0. ODkavy.
10 AL [ haven’'ft seen the latest one r=ally.
11 Q. And it indicates his address is care of the
12 Secretary for the Clergy.
13 Why does the Archdiocese coantinue do that if he’'s
14 on administrative leave?
L5 A. Because he's still actually a prigsst of the
16 Archdiocese.
17 Q. Okay.
18 A. Canonically he is.
19 BY MS. McCARTNEY:
20 Q. Cardinal, and I'm sorry, but when you were saying
21 about the difficulty involved in the attempting to laicize
22 someone, you know, you said that there had to be a really
23 grave situation, a real threat, a real perpetrator. And
24 you‘re a canon lawyer. You also ran the Archdiocese.
25 What in your opinion would be such a situation?
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AMTHONY JOUEPH CARDIMAL BEVELACOUA
Imean, with roegavd o Stanley tana, you have him
by his own admission abusing ab least three known victims,
At ol whom were under the age ot Piftocn, over a period
el oy,

He atlso by bhis own admiscsion aclhnowlaedgad breaking
his vow of rcelibacy with regard to sowns people that were
over the age of majority, both male and ramale.

There’'s documentation to suppoart the impact that
Stanley Gana‘'s actions have hard on som- of the victims
that were raped by him.

What would you consider to be a graver situation
whereby you might consider instiluting a laicization
process against someone?

AL Forgive me, but that’'s very difficult to put into
some kind of criteria.

It'’s the time that it’'s done and not too often is

18

19

20

when one is very notorious publicly and the person is
known causing grave scandal, is considered a very serious,
serious threat to others, which Gana was, you know, it was
said that he was not.

So it would be -- the bishop could try, but it
could be that he would be refused.
BY MR. GALLAGHER:

Q. So in other words, the person has to not only have
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ARPEPREOMY o By CARDIT AL, PV ELACOHTA
cosm it bed grace violal ions but liee ool haa to have caused

Scoandal tor U he churehy

A Horei e soandal .
0. PE the pabilic know about
AL And be, yvou know, considorod, You o know, a very

Heve e s,
W Oloory . UL the public Knew abiontl  he history of

<

Stantey Gana, would that be considerad qrave scandal?
A Well, rhat would be scandali. Yes,
0. ALl riqght.

BY MR. SPADE:

0.

A. Just one that we have on the list was DePaoli, was

convicted.

Q. Okay. And he was convicted in federal court of

receiving child pornography?

A. Yes.




AMTIHOMY JOSEI'E CARDINATL BEVILACQOUA

2 (. Dkay .
i A i nab aware of anyone o loe F'w not aware of jr .
4 (. Okay . And his sentonce was g probation sentenco?
i A That "5 what [ undecstand. Vs,
0 0. He «lidn't serve any time in jail?
7 AL Not that [ know of.
3 L. And are you aware of the casa of a priest by the
9 name of Michael Swierzy?
L0 A Oh, ves. Yes, I've heard of that. Yes.
11 Q. To your knowledge, was he convicted of a crime
12 during the time that you were the Archbishop?
13 A. Can 1 ask?
14 Q. sure. Absolutely.
15 (The witness conferred with his
16 attorney.)
L7 THE. WITNESS-: Yeg=s resirtewasT
18 BY MR. SPADE:
1¢9 Q. Okay. And to your knowledqge, did he receive a
20 Probationary sentence or an incarceration?
21 MS. McCARTNEY: Cardinal, I don’'t mean
22 to interrupt, but one of the grand jurors in the
23 back is indicating they're having some trouble
24 hearing you. Okay.

25

THE WITNESS: Okay.




I ATPTTHOMY o P CARDENAL REVILACGUA
2 Mo MO CAIRPNE Y Yeor vand owme Lo get you
| sevne gt oY FEovon want ooy wat g you have ji.,
b PPl get wvo o glass ol waberr.
i THE WITNESS: ohavaen’t got the
fy strongest voice.
7 MS. MCCARTNEY : You want some, Clark?
3] MR HODGSOMN: Yes Thanks.
0 B MR SDPADE:
10 . To your knowledge, Cardindl, di4l he receive a
[t prebationary sentence or an term of incarceration?
L2 AL That's to my knowledge, but I'm nnt absolutely sure
12 that he received probationary sentence.
14 Q.
15
16
17 During the -time—that—you—were —the ATCNhDbIShop of
18 Philadelphia, what was a higher priority to you as the
19 Archbishop, to protect the reputations and the well being
20 of your priests or protect the well being of the children
21 of the Archdiocese?
22 A. I always said a priority -- and it has been made
23 public a number of times, that the pricrity was always the
24 children and their families, follawed by the common good

of the church and then the rights and welfare of the
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ANTHONY JOSEPH CARDINAT, BEV L ACOUA

2 P

i 0. ey,

4 A fn thal order,

i 0. Okay . Cardinal, that's the ond of the questioning
fi wilh cvaogard ro the case of Stanley Gana, and we're going
7 o mave on to anobher file now?

s A Thank vyou.

9 0. ¥ou’'re welcome.

10 BY MS. McCARTNEY:
11 0. Cardinal, T placed some documents on your desk, and
12 the first file that I want to talk to you about is the
13 file of Reverend Francis Trauger.
14 Do you see those documents?
15 AL Yes.
16 Q. Okay. And the first document is qrand jury
17 six-o-one, and that‘s the data priest nrofile for Eather
18 Trauger.
19 You see that in front of you?
20 AL Yes.
21 Q. Okay. Now, just before we begin, Cardinal, do you
22 have any -- you obviously have reviewed the documents
23 because we had given them to you?
24 A. I have.
25 Q. Okay. Did you have, before you reviewed those
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2 decuament s, any independoent voco b oot fon o anylhing
i dealing with Father Trauger s Giluat jon s
4 . Very, voery ittt Lo, Maost ol it toak nplace before my
5 Limer
e (. Okay. When you veviewed some of the documents that
7 ve're going to Jdiscuss today, did that refresh your
8 recollection as to anything that omaurrad during your
9 Lenure with regard to Father Trauger?
10 A Not independent recallections.
li a. Okay. Well, let's just go through, and [ want to
12 do this fairly briefly, and we’'ll talk abhcut the first
13 couple documents in the package, and they would be
14 slx-o-two, six-o-three, and six-o-four, and do you See
15 those documents?
L6 AL Yes.
17 Q. And just for purposes of the record, Cardinal—Ftm
18 just going to summarize what is contained in these three
19 documents, and before doing so, I1'll make it clear that
20 what we’'re talking about in this Situation occurred in the
21 1381, and clearly that was at a time well before you took
22 Over as Archbishop and then subsequently as Cardinal in
23 Philadelphia.
24 But what the substance of these documents is, is
25 basically a situation was brought to the attention of the
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Evaw

Choaneery ottfice of parenbts by the name o s

who came forwvard, and they wera membears

w

of saint Titus Parish where Father Tranger wvas assigned as
EW&A

an assistant pastor; and they related that their Sonﬂl.-Eu

who at the Uvime was twelve years old, had been taken on an

overntght camping teip with Father Trauger, and’they

Evan
indicated in the memo that“ had shared with them that

he and Fathar Trauqger had shared the same bed and that
there were touches, and according to the documents, it
says that there were touches but no sodomy, but there’s no

explanation contained in the doruments as to what exactly

-

s meant by the word "touches."

*#also shared the fact that they had
Covl's moth, .
wliaant:

| Car |
@il . ho indicated that her son, by the name of S

conversations with another parent by the name of

who was thirteen vears old, had also been taken on _an

18

19

21

22

23

24

25

overnight trip by Father Traﬁéer to the Poconos and that
he also shared the same bed with Father Trauger and that
there were touches.

Apparently, based upon those two complaints, Father
Trauger was asked to come in for an interview at the
Chancery office, and he indicated that he did admit

sleeping in the same bed with the boys.
Evan

Withme said that he had massaged
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L3

14

ANTIIONY  J0SE DT CARIVEPIAT. PRV T L ANCOUA

Phe boy on the back and the cheesd b oot b, Her ol

admitted ot that Eime that he had slept in Lhe sawme bhod

L Carl

..........

ffand Fhat he alcoo haod mascaged him an

wWith
the ochoest and the back to refax hiim.

He also indicated when bhe wan interviowod that hee
had had two other encounters with twa ditferent hoys fram
that parish, being Saint Titus.

There’s no indication in thase memns as to the
names or ages of those two boys rthat he indicated he had
hial those encounters with or what was involved in those
encounters.

And Trauger was told at that time not to have any
boys alone in the future and that he would he transferred
and that he should seek professiornal help and an

evaluation.

The documents also indicate that he was seen by a

19

20

21

22

23

24

25

Dr. Dconnelly at Paoli Hospital and that Dr. Donnelly said
that Father Trauger had made a, quote, gross error in

judgment with the boys; however, there is no evidence of

homosexzual problems.

And as I indicated earlier, Father Trauger was told
that he would have to be transferred as a result of those
encounters with those boys, and he was in fact transferred

Lo Saint Matthew’s Parish in Philadelphia in September of
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Faay,

Deveris it el e by snmmar i e L he cantont s of
Phoge docimept oy
A From what [ rocadi.
0. Okeay . In Father Trauger s nosr prarish, saint
Matthew ' s and these documents {1l ref{ate to what's

Pevvn marked as grand jury exhilit six-o -six, six-o-nine,
ST ton

These series of documents in summary fashion
basically reflect the fact that Ln August of 1982, shortly

after Father Trauger’s reassignment at Saint Matthew’'s, a

detective,

Maviy!

came forward and indicated to Father

Statkus, who was the Chancellor at the time, that Father

Mo
Trauger had taken his fourteen year old son ‘.H‘agpﬂ an

overnight trip to the Pocanos

18

19

24

25

He said that his son said that he and Father
Trauger had slept outside in the tent and that Father
Trauger bhegan patting him on the stomach and back. The
son, the fourteen year old, also said that Trauger put his

"V«*v“
leg over* thigh and began moving his leg.
The Detective told Father Statkus that his son was

Supposed to accompany Father Trauger on yet another

camping trip but had decided not 'to go, but the detective
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Pl reedd ot b Sttt kg Lhat b ot e ot time, Fathoyg
Trawvger was actually awvay with tuo orhaepr hoys.

The detective, according Lo these memos, was Lo ld
that the sitnation would be haned!od by the church and
Lherefore he was convinced not to pursue the matter with
Fhe civil authorities, which he Afread oyt h,

And what happens next, acanrding to the
documentation, i3 that Dr. Donnally is consulted again and
told of the reoccurrence of Fathar Trauger’'s problems.

The Cavdinal, Cardinal Krol at the time, was notified as
to what was going on, and Father Traunger was interviewed
as a result of what had been told to Father Statkus.

And basically what happens with regard to that is
when Father Trauger is interviewsd, and that interview was
conducted on August 8, 1982, Traunger said that he had been

confronted by the detective about what had happened. with

18

19

21

22

23

25

his son and Father Trauger said that he had intended no
wrongdoing and, if there had been any objectionable
pesitions which had taken place or patterns which had
taken place with regard to the detective’'s son, 1t must
have occurred when they were sleeping.

Father Trauger said he had done nothing wrong but
had given the boy a gentle pat on his stomach and back

after they had spent the night together because he sensed
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Ehat the bovy oo homes ik, Thot o Fad her Trangor g
cxplanation for what had cocreed beetsscon hiim o and fhe
Fosurtong Yerrr o bd hoy

e aloo admi Ut od o thatt Cime thar he had Spent Lhe
night alone with the boy and that thatl had heen in
disreqgard of the order which be hoad hoon qiven the
Purevicus yeag

He also said that he had dene on o abaut eight
camping frips with boys since the last time that he had
been called in a vear praevious!y.

Father Trauger was again told hisg assignment was
qoing £o0o be terminated and his faculties ware going to be
withdrawn bending a review and that he was in fact -- he
“as told to gou to Saint John's for that evaluation.

It's also indicated in that memo, Cardinal, that

Father Trauger was told that he wasn‘t to discuss what had

18

19

20

21

22

23

24

25

happened with anybody, including his own Pastor, a man by
the name of Moensignor Gaughan.

The last document in that packet, which would be
SiX ten, is the psychological evaluation which was
conducted by a Dr. Phillip Miraglia at Saint John's.

The Psycholegical evaluation indicated that Father
Trauger needed no longer than two months*’ hospitalization

and that he should follow it up with intensive treatment.
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Pt that b necded to oxplore his Pryohoneual
tmpads s and that with o daoper undervstanding and
doceptance, he can ocontrol his Sosual feclings without
Phreaot cning hiis priesthood.

And there’s also an indication at that time that
Father Trauger has made good proagress., He needs an
intersive retreat and continued antoatinant breatment, but
ifowan suggoested at that time that he Toald be reassigned.

{3 that A pretty accurate summary ©f the context ot

those documents?

Al As tar as [ remember, vyes.
Q. Okay. Father Trauger is next reassigned to Saint
Francis de Sales as an assistant pastor. He was told

again that he was not allowed to talke any trips with boys,
even in a group setting.

He was told, however, at that time that if the

18

19

20

21

22

23

24

25

pastor directs him to, he was to participate and monitor
youth activities within the parish, including visiting
school, monitoring the altar boys, as well as the CYO.

And again, Cardinal, just so we're clear, that all
occurred prior to your coming to Philadelphia, and what is
Clear from Father Trauger's priest data profile is that
there was a series of transfers that occurred after that

and that when you become Archbishop of Philadelphia in



ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVELACOUA
s, he was assigned in Soptomber b PI2E D 0 a0 assiat

PPasbor ab Annuneiation B.V.M., aod that wonld have bheon

ant

4 voder your tenure as Archbishop; o that Cght Y

i Youw would have becn rosponsibio for 1 ho Lransfer
£ that occurred in september of [98n7?

7 AL Yes.

f . Okay. And then he’'s transierred again in June of
9 1989 to Saint Joseph’s in Aston.

Lo Let me just ask you at this juncture, Cardinal.
11 Do you have any recollection, with the transfer of
12 1928, whether or not you were informed of any of the

13 cantents that were contained in Father Trauger’'s secret
14 archive file?

15 A I have no memory of that.

16 Q. Okay . If everything had worked perfectly, would
17 that have been something that vou would have been aware
18 of?

19 A I don‘t -~ I can't say that.

20 0. Okay. Do you have any idea or do you have any
21 explanation why it is that Father Trauger spent such a
22 short period of time at Annunciation hefore he was

23 transferred to Saint Joseph's?

24 A. No, I do not.

25 Q. Okay. Would you agree that given the way the
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2 transters asually aocur, that il 5 anecual {or someone to
! b .5;::::’:;11::(1 Lo sach o short peviod of Fige?
4 A Mo, bt b ot ansuea b
‘} (1. Okavy. Tt s nob vnusaaly
b A Moy . Fo's happenod a number o times.
7 0. Okay. Now, when Father Trauger is assigned to
d Saint Joseph’s in Aston, do you have any recollection of
9 “hat transrerc taking plarce or whethoer or nat at that point
Lo in ftime you were aware ot the content of Father Trauger'’'s
i1 secrel archive file?
12 Al [ have no recollection of being marde aware.
13 Q. While Father Trauger is assigned to Saint Joseph's
14 in Aston, there occurs a situation that’s brought to the
15 attention of the Secretary of Clergy in April of 1991, and
16 the Secretary of Clergy at that time was Father
17 Jagodzinski; i{s that correct?
18 AL Yes.
19 Q. And you’ve had the opportunity to review some of
20 the documents that relate to that incident?
21 A. Yes.
22 Q. What was involved in that incident? Do you have
23 any recollection of that incident occurring?
24 A. None at all.
25 Q. Okay. Just for purposes of the record, basically
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what happens in April of 1991 is Fathar Jaigodzinski gets a

25

A phane call from the principal

4 A Bxcuse me. May I interrcupt., I maant T have no

i tndependent rocollection. [ mean, [ read this.

f (R Well, 1ot me ask it to you this way, Cardinal.

7 When you read these documents, did they refresh

a your vecollection?

3 A Moy,

Lo Q. Did they bring back to you a mamory of this

[ Nncourring in 1991°7?

12 A No, they did not.

L3 Q. Okay . S0 your only base of Kknowla2dqge comes from
14 reading these documents?

15 AL Yes.

L6 Q. Okay. Well, just for the purposes of the record,
17 what happens in 1991 is while Father Trauger is assigned
L8 to Saint Joseph’s School, the Secretary of the Clergy gets
19 a phone call from the principal and the vice principal at
20 Saint thn Neumann High School, and they report to Father
21 Jagodzinski a situation that had bheen brought to their
22 attention by a mother of a boy who was a student at Saint
23 John Neumann; and basically, in summary fashion, what is
24 related to Father Jagodzinski is that Father Trauger

had -- the mother had called complaining about the fact
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16
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AMTHONY Joni i CARDINAL BEVILACOUA
Fhat Father Trouger hod come Lo Uhie high sohaool, Saint
Juhn Meamann, and bhad taken hoer sen out. of olass and smoont
abont an hour and o halt with him and thea drove him home .
she also exproeossed some concern over the fact that
she didn’'t know who Father Trauqger was, her son didn‘t
know who Father Trauger was and yeb Fathor Trauger
appaared to know so0ome things abowul hey {ifte, her son’s

ite, that she had no idea where he got that information.

Is that accurate hased upon the information?

Q. Then there’'s an investigatlion of sorts that is
conducted, and the principal gets a subsequent call from
the mother where she’'s expressing even further concerns
about it because her son is telling her more things of
what was discussed during the conversation he had with

Father Trauger; and Father Jagodzinski shares this

18

19

21

22

23

24

25

information with Father Molloy, who tries to gather some
more information about how it all came to pass, and
basically what happens is Father Trauger is called down
for an interview as a result of this concern, and Father
Trauger tells Father Molloy, and that’s contained in a
memo, grand jury exhibit six fifteen, and this interview
took place on April 15, 1991.

Father Trauger said that he had been down at the
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At Musewm and vandered into o bhookstor. in Center City
where he waw o boy in o Neumann jac ket , and Father Traawgaor
sadd o he approached the boy and identiticd himsell as a
pricst haocause he was in Civilian chot hing.

Fathoer Trauger said that he noticod that the boy
had some rol led up magazines in his han'd, and so Father
Tranger asked him what they were, and it was discovered
that the maganines were all pornographic magazines which
contained exclusively male photes.

Father Trauger then says he had a conversation with
the boy, asked him whether or not his prarents knew that he
was reading that type of material and asked him whether or
not he wanted him; meaning Father Trauger, to speak with
his parents about it. Apparently, the hoy said no and
went on his wavy.

Father Trauger said that he next attempted to

18

19

20

23

24

25

gather the identity of the boy and did so by going to the
school, eliciting the help of the bprincipal, and according
to Father Trauger, he was able to identify the student in
that manner.

He returned to the school the naxt day. The boy
was on retreat. He returned on a third day, and
eventually, that was when he was able to have his face to

face meeting with the boy, which occurred for about an
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2 hour and a hatt. Ha drove him home.
} Father Trauger said they talked about the school
4 hoy s school Life, home Life and whether or not the boy
P thouqht he was gay.
6 Father Molloy, in this memo that 5 written
7 reqarding the interview with Father Trauger, said that he
3 didn't really find Father Trauger'’'s explanations to be
9 very comforting, so apparently Father Maolloy didn’t
10 fotally believe the explanation that Father Trauger was
1L advancing.
12 Is that your interpretation from reading the
13 documents as well, Cardinal?
14 A. Yes.
15 Q. And he also basically did neot believe that Father
16 Trauger had gotten the identity of the boy through the
17 principal of the school, and so Father Mollecy did some
18 further research into that.
19 Just for the record, when you were reviewing this
20 document which was prepared by Father Molloy -- and Father
21 Molloy was a very good note taker. Would you aqgree with
22 that?
23 A. Yes.
24 Q. And he was very efficient and copious in taking the
25 notes --
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2 A ¥ ¢

1 0. - that he took; is that right?

4 Did vou find it ot ol vnuousl, Caocdinal, when you
g dora rovicwing Uhee memo L hat was auathoved by Father

f Molloy, that nowhore in that memo 5 the npame of the boy

7 ment ioned?

B A L -- 1 don’'t know why he was nor mantioned.

9 0. Clearly Father Treauger, having ~abtained the
Lo identity of the boy through whatever means, had it,
11 correct?
12 AL [ presume so. HHe certainly went out of his way to
13 find out who he was.
14 Q. And Father Trauger, also, qiven the fact that he
15 admitted thar he had taken the hoy out of c¢lass and he had
16 actually taken him home, Father Trauqger had the address of
17 the boy, correct?
18 A. I presume so.
19 Q. Okay. But nowhere in this memo is there any
20 indication that Father Molloy made any efforts to identify
21 the boy or to find out where he lived; is that right?
22 A. I don't know the reason for that.
23 Q. Okay. But I’'m correct in stating that there’s
24 nothing in that memo that indicates that that information
25 was elther sought or obtained by Father Trauger?
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o AL By roecolloction, | odidn'C oo o name.
4 (. Bow, aolter that, Farher HMolloyvy then has a
-1 Conversation with Lhe pastor of Lhe parish that the boy
“ bBelonged to Epiphany and it is detarmined from speaking to
t Phat pastor that Father Trauger wunf Lo the boy's parish,
7 hal o crnversation with the pastar anid obtained the parish
4 cavd, which apparentiy contains infermation nor only ot
a biographical information, but apparently it contained some
10 pasrtoral notes, and that Father Trauger got a hold of that
rl information, and it was from that that he was able to
12 track down the boy; is that accurate?
13 A Yes.
14 0. .Okay; And in that memo -- and I'm referring
L5 specifically to grand jury six seventeen. Again, this
16 would be authored by Father Molloy. fhere is a mention of
17 the boy’'s name, but only the last name is mentioned,
I8 ~ is that right?
19 AL I forgot that, Eut I take your word for it.
20 0. Okay. And there’s no indication on here of the
21 date of birth of the boy or any information that would
22 reveal his age; is that correct?
23 A. Yes.
24 o. Okay. Now, Cardinal, were you made aware of this

situation in 1991>
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2 A Fohawe wo vevallaction ot it
j 0. Poyou think that this would h“‘ﬁHMHihi“q
+ sigqniticant cenough that it woulbd have hoon broaght to vour
5 abtbept fony?
f1 A [ doubt it
7 0. Would you agrese with me that fhe actions taken by
a Father Trauger are alarming in this pacrticglar casa?
9 AL Twould say (6’8 very bi-zarra.
L0 Q Do vou think that they raise coanceaprns as te what
11 Father T;auqer's motivations were in tracking down this
L2 hoy?
L3 I don't want to put a legal term on it, but it
14 certainly appears as if stalking is Something that could
15 he considered to have taken place?
16 A. It would be concern. That is why there was such an
17 investigation of it.
18 0. Do you consider this to be a complete investigation
19 of the situation?
20 Al I don’'t know.
21 0. Okay. Do you think that in that situation, it
22 would have been prudent for your Secretary of Clergy or
23 for Father Molloy to have actually gone and interviewed
24 the boy himself?

25

A. I don’'t know why.
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2 i Dy .

§ A What. action they Jdid nob take or did take and wWhiy

-+ Phey made thaose dacisions.

9 (. Well, can wue agree, Cardinal , thatt i f there had

{ been an intervicow that had been comductod with the boy

7 himself, that given the record keeping ot Father Molloy

3 and given the prescriptions of canon law as to what needs
a Fo be put in the secret archive file, that that would have
Lo beaon reduced to writing and put in Father Trauger's file
L1 it that had taken place?
12 A I'f what -- excuse me. ['t what had taken place?
13 Q. If Father Molloy or Father Lynn had gone out and
14 spoken to the boy himself and taken an interview of him as
15 Lo what was said, how it happened, things like that, would
16 that have been put in writing?
17 A. If they had interviewed the hoy?
18 0. Right.
19 AL That should have been in writing.
20 Q. Can we conclude that since there's nothing in the
21 secret archive file to indicate that any memos that relate
22 to any type of an interview that took place with the boy,
23 that that was not done? Would that be a fair assumption
24 for us to make?
25 A. It’s a conjecture, but I guess it could be an
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Pon .

|3

K 0. Bub it's an assumption that’'= based on the practice
4 of the Archdiocese and the practico of 1The individualas

i invalved, coprect?

6 A I' just don’t know, I really don’t know.

7 U. Let me ask you, Cardinal. At the time in 1991, the
3 interpretation of the repnrting redquiremsnts would be that
9 unless the individual themselves, this being the person

L0 who was rthe potential victim, comezs forward themselves and
It speaks about what had taken place, the interpretation was
12 that the Archdiocese had no requirement under the law to
13 report that to any civil authorities; is that right?
14 AL I don't know. I presume that was the law at the

L5 time.

16 Might I.

17 (The witness conferred with his

18 attorney.) .

19 THE WITNESS: Can I ask my attorney?
20 (The witness conferred with his
21 attorney.)
22 MS. McCARTNEY: Sure. Absolutely.
23 THE WITNESS: Yes. The answer is yes.
24 BY MS. McCARTNEY:
25 Q. Yes. 1Is it a possible explanation as to why this
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pacrticular hoy was oot soaght oot Fop e tepe of an
Pntorsioy himso b 0 was bovcause 00 e b baven spoken to and
e hod said anything that. had ! aken phace hotwean him ancd
Father Trauger, Lhat that wounld hove Prigqagercd a veporting
roedui rement o on the opart ot the Archdicenso?

AL Ldon’t know what the reason waws .,

(. Gikay. Hut vou daon’'t think that - vou don’t know
whoether or not this information was a-tually brought to
yohur attention, correct?

A That is correcet. [ do naobt know.

Q. Okavy. bo you think it was -- ysu have labeled the
ronduct involved with Father Traugaer as bizarre. Given
what had taken place in 1991 with regard to this boy,
taking fhat in conjunction with the infarmation that is

contained in Father Trauger’s secret archive file from

1981 and 1982, do you think that Father Trauger should

18

19

20

21

22

23

24

have been called in and sent for an evaluation at that

point?
A I can’t make that judgment.
0. Well, if you were the one making that decision,

would that have been something that you would have

suggested take place?

AL That’'s conjecture. I cannot answer that.

Q. But, Cardinal, you’ve put people in your staff that
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2 Fonr osay are competont poeoplo. Given tha facts, do you

} think 11 was competrent for Farher Trouger to have nothing
4 pevred bl o Gocuae to hiim o as o rasult o of this bohavior with

“ this Loy in 19917

6 A Iodon’ b know wvhatt reasons prompt od them to act the
7 way bthey did.

3 0. Now, subsegquent to this iccidert occurring in 1991,
a9 andd aagain, Lot me just make it clear for the record that
Y Father Trauger was called down and interviewed on that
Il tirst occasion and he gave his explanation as to how he
12 had come in contact with the boy and what had taken place
13 during theiv encounter. There’'s nothing in the file to
14 reflect that he, Father Trauger, was ever spoken to again
15 with regard to this incident.
16 And again let me ask you. [f there isn‘t anything
17 in the file to reflect that, can we assume -- is it a fair
18 assumption that it was not done?
19 A. I just don't know.
20 Q. Okavy. There also is nothing in the file that would
21 indicate that Father Trauger was in any way limited in any
22 ministry which he had at the time, that being the
23 assistant pastor at Saint Joseph’s in Aston.
24 Again, if there had been any limitations placed on
25 Father Trauger, that would have been contained in his --
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2 Shovbd have been contaimed in his oo ot e v Fiter,
¢ cor et
4 A (E should have bean.
i 0. Nkay . Now, Lot me ask vou, Cardinal . Hubsequent
6 o that ococurring in 1993, in Juns of Paal, rarther Trawgor
7 Is mwade assistant pastor at Saint Michael fho Archangel in
3 Levittown, and you were responsible for that transfer; is
9 that. cocrrect?
10 AL ‘es.
L Q. And éaint Micﬁael the Archangel, that has a school
12 associated with it; is that correct?
13 A. Yes.
14 0. Mow, do you have any recollection of when Father
15 Trauger’s name came up for discussion about, you know,
16 who's appropriate to move and whether or notlthey're
17 appropfiate to be asscociated with a church with a school,
18 do you have any recollection of any ¢f Father Trauger’'s
19 past --
20 A No.
21 0. -- coming up?
22 A. No.
23 Q. Would you have wanted to know about Father
24 Trauger’s past before you made the assignment that you did

25

to Saint Michael the Archangel with the school?
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AL Vel since 1 odidn’t have vy recollection of his
Pty b wonbd nat have inguiroed. That "5 up to the
Secretary o the Clergy Looosend mice Ay pertoinont
tnformalion that should b necensary tor oo ddecision.,

(. Do you think that rhe intormation aboul what Father
Travger had done, was alleged te have done, and what he
admirtoed to doing in 1931 and whar he in 1991, do yon
Fhiink thatt Fhat was ionformarion (hat you should have known

i

about before making the decision?

AL [ can’'t answer that aquestion becauzse - -
0. Well, I'm asking --
AL -~ that’'s left up to the Secretary of the Clergy,

you kKnow, to provide pertinent information.
Q. Well, let me ask you this question, Cardinal.
LLet’'s assume that that information was made

available to you. Would that have impacted your decision

18

19

20

21

22

23

24

25

to transtfer Father Trauger to a school, to a church with a
school?

A. As T would have to place myself in the
Circumstances at that time and as I depended on the
recommendation of the Secretary of the Clergy.

Q. But the recommendation -- okay. All right.

Now, Father Trauger remains at Saint Michael the

Archangel till December of 2003; is that correct?



AMNTHONMY JOSEDRH CARDINMNAL BEVILALZOUA

2 N According Lo Lhis.,

3 {The witness conferred wibth his

-4 attornay )

9 RY MS. McoCARTMHEY :

6 0. The lTast document would actually reflect his

7 removal from Saint Michael the Avrchanagel, and that's been
8 marked as grand jury exhibit eleven tifty-eight, and we’ [}
9 talk about that.

1o A [ see [t there.

Il Q. Okavy. But between 1993 and 2003, there’'s a series
12 of documents in the file, and basically, we don’'t need to
L3 gqo thrcugh the details of each of them, but there is a
14 request at a certalin point in time that Father Trauger be
15 made part-time chaplain of a high scheol, and that

16 roecommendation was not endorsed by either Father

17 Jagodzinski or Father Molloy; is that right?

18 A. Yes.

19 0. Would that be something that you would have been
20 involved in, any discussion with regard to making someone
21 a chaplain at a high school?

22 AL In the actual appointment, I think I would have

23 been the one to authorize it.

24 Q. And do you have any idea why that endorsement was
25 withheld by Father Jagodzinski and Father Molloy?
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2 A Iodo not.
H 0. o yeou think it had anything to da with their
-4 concorn abont Fathoer Trauger andd his pase?
5 A Merhaops .
6 0. Do you think that that ' = vhat prompted their
7 withholding of the endorsement, that maybe it should have
3 been something that should have prompted their withholding
9 the recommendation that he be appointod to a church with a
Lo schoal?
L A I don’'t know if they saw a distinction there, being
12 in a high school or in a parish.
L3 O. All right. There’'s also a series of letters where
14 Father Trauger requests both from you and from Father Lynn
15 consideration to become a pastor.
16 Do you have any recollection of being involved in
17 any of those dis&ussions?
18 A. I can’t recall them.
19 Q. Is that in the normal course of how things work?
20 Would you have been involved in -- if a priest,
21 who's an assistant pastor or parochial vicar, says I want
22 to be a pastor, would you be involved in a discussion as
23 to how to respond to that request.
24 A. If there was any kind of situation, I would have
25 been asked, but generally, when a request comes in like
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2 Pheat, it s haonded over to the sccoretapry of the Clergy.

4 (. Gk oy, Mow, Cardinal, ia Novemboer of 2003, Father
4 Tranger rercives o letter which basically -+ and that’'s
9 ot biee s mearrked

6 M. MCCARTNEY @ {11 wmark that

7 document, the sercond to last one, eleven sixty-one.
3 (CJ-1161 was marvked for

i jdentitication.)
Lo PY MS. McCARTNEY:
[ 0. Could you just do me a favor and just mark that
12 document, 1f you could.
L3 It's a letter to Father Trauger from Father Lynn,
14 and the date of it is November 7, 2003.
15 A. That has a number.
16 Q. ft has a number?
17 MR. HODGSON: Eleven fifty-eight.
18 MS. McCARTNEY: The letter itself has
19 aleven fifty-eight?
20 THE WITNESS: Yes.
21 MS. McCARTNEY: And what’'s the document
22 after that one?
23 THE WITNESS: There is a memo of
24 December 12, 2003.

MS. McCARTNEY: Does that have a number
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HY MS.
U
Farbher
Fatner
riqht?
AL
Q.

AMHTHONY JJOSKPH
R S T N
THE Wi
Riqgatli.
M5 . Mc
MOCCARTNEY @
Now, Cardinal, the
Trauger from Monsi

Trauger that his ¢

Yes.,

Do you know who in

investigation? Do you re

AL

0.

No.

Do you know whethe

Cardinal Rigali?

A

Well, it couldn’t

CARDINAL DEVELACOUA

TNESS M, That "< the Cardinal

CARTNEVY Rigint . Sooall righte.

Novemb~ar 7, 2903, letter to

qnoc Lyrn that basically informs

ase s being oxamined; is that

itiated that proeliminary

call?

r it was you or whether it was

have been me since my office

18

19

20

21

22

23

24

25

terminated October 7.

0.

Your office, thoug

h, began some preliminary

investigations into cases that existed prior to your

departing; is that right?

A.

0.

That was left up to the Review Board, but I

The Review Board,

that was something that was

started under your tenure, correct?

A.

Yes.
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2 0. Anedl whien wan that, ot artend?

} A Vel l, | don’t have the oxact rocollection, i
-4 vian beding tormed, Tothink, noooariby 2000

5 O Oy . And Lhat was something that was -+ well,

O what, promptod the impancling ot the Reuviow HBoard?

7 AL Pecause ib's required by the charter.

3 0. Okay . And the charter requires that the Review

J poard be impaneled and that the moembers are made up ot

1o both lay people and -- are there any clerqgy members on the
bl board?
12 Al I think one priest, one had to be a clergyman.
13 0. Okavy. And the other people were civilians?
14 A l.ay people.
15 Q. Lay pecople. And who directed them to the files
16 that should have been looked at for a further examination?
17 Do you know?
18 AL I'm presuming it was the Secretary for the Clergy.
19 Q. Okay . Did you have any input into the Review
20 Board?
21 A. No.
22 Q. Who appointed the individuals to the Review Board?
23 A. Oh, that would have been brought to my attention,
24 and I would have approved them.
25 Q. Okay.
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MR. HODGSON . [ dent thionk he

unde st ood the quastion.

4 M. MOCARTNEY : ALl riaht.
] THIED WITNESS: Erxocuse me .
& MS. McCARTNEY: That "5 fFine. Take vour
7 time .
IS (The witness canferred with his
9 attorney. )
1O THE WITNESS: [ mean, 1t was my
11 authority to appoint the members of the Review
L2 Board.
13 MS. MCCARTNEY: Ckay.
14 BY MS. McCARTNEY:
15 Q. And they were given the responsibility of going and
16 looking at cases that had already come up in the
17 Archdiocese; is that right?
18 AL Yes. Yes.
19 0. All right. And did you have any input into which
20 cases they should be reviewing?
21 A. I have no recollection of being asked that.
22 0. So that was something that was totally taken care
23 of by your Secretary for the Clergy?
24 A. Yes.
25 Q. - All right. And then this preliminary
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2 invecstigat ion, which 5 apparcent by antbapricod nnder Canon
P17
t N Y
o 0. can o you explain bo o an o owhat that foa?
f A tL's a - Canon L7107 biaginsg o sorvias of canons on
7 investiqgating any charqges of a criminal nature against the
3 priast, and it’s the usual, what bas booen done, of
3 interviewing the relevant people, the voonser, the priest
Ly Al any witnessos that there are.
L1 0. And -- ['m sorrcy.
| A And to determine whether ther2’'s credibility to the
I accusation. That's substantially what it is.
14 Q. And 1f there’'s credibility to the accusation, then
15 what’'s the next step in the process, {f any?
16 AL It"s up to the one conducting it whether or not
17 perhaps that person should be vemoved, at least
18 temporarily, from active duty; and then if there is a
19 basis for action, then it’'s determined whether it goes to
20 trial or not.
21 Q. And this canon obviously existed prior to the
22 charter --
23 A Yes.
24 Q. -- in June of 20027
25 Did you ever use this to conduct any preliminary
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2 Pavestigatians on any ol the pricsts that vore accused?

} N Weldldb, ol of the investigations really follow that
4 proeveeschipro

" 0. But  therve s o nomber of pricsta {hat wero - - okay},
i AL vighr.

7 el we ask you aqain to look at the last document .
a Ms . MCCARTNEY : W' ll mark that grand
9 jury exhibit eleven sixty-one,
L0 RY O MS. McCARTNEY :
L1 Q. This is a memo to Cardinal Rigali from Monsignor
12 Lynn and the date of it is December 12, 2003; and just so
13’ we're clear on the record, Cardinal, this is a -- vyou had
14 left the Archdiocese of Philadelphia; is that right?
15 AL Yes.
16 Q. Basically, what this memo relates to Cardinal
17 Rigali is that Father Trauger, when Father Trauger came
18 in, he found out he was being investigated by the Review
19 Board. He met with the private investigator as a result
20 of that, and then after that meeting, Father Trauger asked
21 for a meeting with the Secretary of Clergy.
22 He came into the office. He admitted in 1981 and
23 1982 that he had abused three boys by fondling their
24 genitals. He said one was while they were naked, the
25 other two through clothing. Two boys were twelve and
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Phitvbeen yoars of age, and the othor coas touwrtoon at the

i Lime,
A Hee said thot these incident s oconreod whilo ho Vet
G ttationed at Saint Titus and Sainl Mol thew o Parish, and
6 he also indicated that there were no of hor victims of
7 abuse by him.
" Father Trauger at that point was relieved of his
) assignment, told he could have no mnra public ministry and
La that he was to repeort to Saint John Vianney.
Il [s that accurate an summary of the contents of that
12 document?
13 A Yes.
14 Q. Father Trauger admitted that he had molested boys
15 in 1981 and 1982; is that right?
16 AL Yes.
17 Q. Let me ask you, Cardinal, and I know that this is
18 somewhat of a speculative question, but Father Trauger -~
19 well, Father Trauger, when asked about the incidents of
20 1981 and 1982 said he had patted the boys and rubbed them,
21 but he denied that there was anything sexual involved,
22 correct?
23 A, Yes.
24 Q. Father Trauger was evaluated by two doctors, Dr.
25 Donnelly and then Dr. Miraglia, where he denied that there
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2 ot onything cosaal involved in bic hebayior; i Lhat

3 vighty

1 A Yoen

i 0. Now wer 1ind out in 2003 from himcelf that there was
6 actuatlly @omething cevtain that he did in tact fondle

7 boys; 15 that vight?

8 A Yas.,

9 0. Do you think that given the fact that Father

1o Trauger was molesting boys in 19310 and 1982 and that --
Ll strike Lhat -- that vou would agree with ma that the

12 reatment that one receives, the best treatment is only
13 once there’'s honesty from the person receiving the
14 rreatment, correct?

L5 AL Could you repeat that.
16 Q. Father Trauger was treated twice within the

17 Archdiocese of Philadelphia, both of which he went into
18 the treatment and he left the treatment denying that

19 anything was wrong with him and denying that anything had
20 occurxred, correct?
21 A Yes.
22 Q. Father Trauger then, would you agree, that the
23 treatment that he received, if we call it treatment, was
24 less effective because of his lack of truthfulness with

25

the evaluators?
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2 AN Ve
' (. Oliay. Lo you think that given Lhoe fact that Father
1 Trovger then tor all practical purposes uent untreateod
5 Prom PO82 ftorward, does Lhat in Qm.y way call into question
£ e your mind his assertion that there were no other
7 victims ot abuse by him?-
] AL 'ean’t answer that questian.
Q . Okavy. All right.
1o BY MR. GALLAGHER:
Lt 0. Cardinal, this letter of November 7, 2003, from the
L2 sSecretary of Clergy, Monsignor Lynn. You may have already
13 addrassed this, but I want to be clear on it.
L4 It indicates that on November 7, 2003, Cardinal
15 Rigali and Monsignor Lynn informed Father Trauger that
16 they were initiating a preliminary investigation under
17 Cannn 1717 for events that happened in August of 1981 and
18 August of 1982.
19 Do you know what prompted the Archdiocese to
20 initiate this preliminary investigation in November of
21 20032
22 A. I can only surmise. I can't be, you know, sure. I
23 don’t know really, unless it came from the Review Board.
24 I don't know what prompted them other than that’s a
25 conjecture on my part.
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2 0. Obay . You were involved in appoint ing the Revioy
R Poard, corvect?
4 M. Yies .
5 (. CAnd were you invalved in aprnroving the procedure:s
3 that thoy are following?
7 AL [ think so. There’s a gpecial proaoedure given by
3 the -- you know, by the National Conforence of Bishops on
‘) review boards.
L0 Q. Are they charged with reviewing overy secret
11 archive file that is in the possession of the Archdiocese
12 of Philadelphia?
13 LI I think it’'s restricted -- ['m not positive -- just
14 to sexual abuse of minors by clergy or -- and [ think it
5 may include those who worked for the Archdiccese.
16 0. Okay. So this came about hecause the Review Board
17 is looking at all secret archive files in the Archdiocese
13 that involved allegations of sexual abuse by minors?
19 AL I didn't say that. I said -- you asked me why was
20 this done. I said perhaps it came frcm the Review Board,
21 S0 I'm not certain that it actually did.
22 Q. You issued yocurself, before you retired on October
23 7 of 2003, these preliminary investigation letters; is
24 that correct?

A. This one here?
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2 0. Mot This one hoeve, bub othorg?

{ AL Not. thatt T roecalbl. [ can’v recall any special

| investigatory lettoers.

i 0. You don't recall inttiating them, $igning them, any
6 ot these lettors before you left on Octobher 772

7 AL Lbetters such as this? I don’t vracall them.

B [ was, you know, waiting fnr the Review Board to

i1 tiverome morae active abt that time. You know, they were
10 beiny formed, and [ think they were reviewing cases, but
11 that's all [ recall.
12 Q. You don’t recall the Review Board submitting to you
i3 for signature letters of this effect --
14 A No.
15 Q. -- to initiate?
L6 AL [ don't recall any.
17 a. Thank vyou.
18 MS. McCARTNEY: Okay. Cardinal, it is
19 now eleven clock. We’'re going to take a break
20 until eleven fifteen. Okay.
21 MR. SPADE: It's actually ten
22 fifty-seven. We’'ll take a break until eleven
23 twelve.
24 (A recess was held.)

25

MS. McCARTNEY: Okay. We‘re back on
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tho racorp . The Lime ia o lewvogy it e,

Ve have?

4

"

O MG, MCCARTNEY : Yhich constitutes a

7 quorum. Thank you.

] And we've reacalled Cardinal Bavilacaqua,
K whn's hack in the room along with his counsel.

1o BY MS. McCARTNEY :

11 0. Good morning, Cardinal. ’

12 AL Good morning.

13 0. We’'re going to move now to some questions regarding
14 the file of John E. Gillespie, and I put some documents in
L5 front of you that relate to that file.

16 Do you have them in front aof you, Cardinal?

17 A I do. ,

I8 Q. Okavy. First let me ask you, I quess, before we

19 begin the actual questioning of the file.
20 Do you have any independent recollection of
21 Monsignor Gillespie’s situation in the Archdiocese?
22 A, Very vagque.

23 Q. Okavy. But you have had the opportunity to review
24 these documents; is that correct?

25

A. I have.
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2 (0. AT right . Pl " b, covdbina b, it he Lhe Lirst
document that "s actual by o sorics of documents, but they
4 are gparkod colbloctively as o ograad try ovhibit two s Lty
i Do you have that in tront af yvoug !
h A (N voesponsa.)
7 Q. [t should be the very (irst - twn sixty, it's
H marked collectively. Vhat 1t i=, iIs it s a memo to you.
9 A [ have no number on these,
10 (. You Jdon't have a number on it?
Il MR. HODGSON: First number is two
L2 sixty-one.
13 MS . MCcCARTNEY: What 1s two sixty-one?
14 MR. HODGSON: That's the memo of April
L5 26 and 27, 1994.
16 MS. McCARTNEY: The first three
17 documents, which would be the memo to Anthony
18 Cardinal Bevilacqua along with two letters that are
19 attached to that memo. They are collectively grand
20 jury two sixty.
21 I'm sorry. You don’'t have a copy?
22 THE WITNESS: You want me to note that?
23 MS. McCARTNEY: If you would, that
24 would be great. Thank vyou.

25
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I W Mt MoUARTNEY

! (. Ok ay . Thank you, Cardinal.

+ AL Okay .

“ (1. The iv=t of Lhoso three Jdocuyments (s a memo to youo

i frow Monsignor James Fo Molloy, and the date of that is

7 Januwavy 10, 1994, and it’s involving Monsignor John

i3 Gillespie;, 1s that covrect?

Y AR Yeors .

1O O And it's co’d to Monsiqgnoyr Edward Cullen, correct?
it A (Mo response.)

12 g. On the first page, it should say: "Cc d:

13 Monsignor Cullen.”

14 AL I don‘t see that.

15 Q. On the very first page.

16 A Oh, this one here?

17 Q. Yes.

18 AL Sorry.

19 Q. Okay. That’'s fine.

20 Now, Cardinal, what this is is a cover sheet, which
21 is saying attached you’'re going to find a memorandum of

22 today‘s date from Father Lynn to vour attention; and if

23 you flip to the second page of that packet, there’s a memo
24 to yourself from Father Lynn, and the date that is January
25 10, 19394, and it basically is provided for your
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Tovbaormed 1o

Monasignor

Calvary 'a

of Clorgy '«

had cnntac
the formerv
Gillaspie
lLovitrown
w . ' 3
It
Moansignor
contacted
quaote, mol
She
been in th

that Monsi
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noand it involves letting yoo now that
Gillespie, who's the pastor ot onr Lardy of

rish o in Philadelphia hool «ome ftato the secretary
i office and he had said that a former altarc boy
tad him at his parish and =aid that he, being
altar boy, had been molasted hy Father

when he was a priest afb [mmaculate Conceptbion in

Mark_
T

and that the boy who was now a man was

indicates that after josnsuseSelill -oncacted

L Mads

also

Gillespie,
him and accused him of meolesting her boys,
2sting her boys, end guote.

had told Monsignor Gillespie that her son had

erapy and that it also indicates in this memo

Mark_
gnor Gillespie had written a letter tQ"‘,_,

18

19

21

22

23

24

25

attached,
Gillespie

Gillespie

m&rk'S

and it says in this memo in parentheses: Letter
and it then goes on to say that Monsignor
‘ v
had received another phone call from
who repeated the allegations, saying that Father

had put his hands down his trousers, that would

be “:trousers, touched his genitals and that he had

Mavk.
threatened to -- he being ] -- had said that

he would f

ace Monsignor Gillespie face to face and that
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Honsdignoer Gillespio dadicatedd Fhaot affeor e qot that phone

calbl, he wrote o soecond Lottoer h‘a..llllllllllk and

“wodindicated in o this memo thal Fhe lettor is

4 e b il
“ at baochod,
fi Then there s some background intformation that wWas
{
M&yk A}
7 provided to you with reqgard to tho family of e
Moy !y
R s, o m tather was an alcoholic, that
9 the tamily was split ror a while hecanes of the tather's
1o aleoholism and that tinally they aot bank together.
Ll [t indicates that in 1985 Father Gillespie had lent
Vnkr ‘ V
12 , , $2500 as a loan hecause he was in a
12 Financial crisis, and it also indicates per Monsignor
Mav
L4 Gillespie that . . % had some drug problems.
L5 Now, you received that memo, and as I've already
16 indicated, Cardinal, you also got as attachments to that
Mo,k apyd
17 letter two letters that were written to @ e .
Mt 4 . . . . o -
13 by Monsignor Gillespie; is that right?-
19 AL Yes.
20 0. And those two letters are provided in that first
21 document, correct?
22 A. Yes.
23 Q. The first one is December 19, 1993, and January 8,
24 1994, which would be the dates that Monsignor Gillespie
25 wrote to the JNESEe- rochers, correct?
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. How, o you have any indapondent rocalloction of
Peceiving theso documoent s

A I da not.

[ tkay. Did reading these lotters ant reading that
memn refresh your recoliection ar all®

A No .

Q. We can conclude, can we not, that you received
those lettervs, though, at the timea?

A Yes.

. Okay. Now, [ want to ask ¥ou, having received the
letters in the memo, [ want to ask you to look at the
let.ters that were written by Monsignor Gillespie, and
let’s focus first on the one from Decemher 19, 1993.

In this letter, Mensignor Gillespie is telling

& rhat he did not molest him and denying

18

19

20

21

22

23

24

25

the allegations that were lodged against him.

['m going to read you some excerpts and tell me
what you think about this, and I'm lecoking specifically at
the second bparagraph, and I'11l just read part of it.

"As a young priest, I enjoyed being with all of you
at church and at school and on the occasions we took car
rides to various places, especially ice cream stores. We

all teased one another and laughed over a number of
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2 GG B e dddents (i nfi oF thew, © ogquiss | oospecially
Mo

{ Fike you nmi’ bocause bath of yvoua had a qood sense of

4 fraino 1. Fodindg in Life thalt when poople Tiks one another,
5 they cexpross it oither quietly in words o more openly in

6 acltions, =howing aftection by embracing, hagging, ot

7 cabtera, [ know [ showed my affection in a physical way by
3 clownineg with yﬁu, cmbracing you, et coatara., However, 1

4 wan extromely caratful” - - and this part o the sentence i3
Lo und=rilinad by Monsignor Gillespie -  "[ wasz evtremely
11 caretul never to touch any of the sexual areas of any of
12 yau. I avoided this not only because it was and is
L3 morally wrong but also because [ had no desire to do so."
14 And then if you go down te the third paragraph,
15 Cardinal, and I'm going to read the first sentence:

diw

16 "Furthermore, - & 1if I were inclined to touch any of you
L7 in a sexual way, [ would certainly not have done it in the
18 presence cf others. Yet, you will recall how I never took
19 any of you alone with me, either to the rectory or in my
20 car. There was always others arcund. The last thing in
21 the world I wanted to do was molest you. I thought too
22 highly of you."
23 Now, Cardinal, when you read that letter, did you
24 think it was at all -- what were your thoughts for someone
25 that was denying the fact that they had sexually touched
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omentie o e bbb ng o a Lot b et e Prersan that had made
Phe acocanatl fogn g, in doing sa, Phoey had ineluded in tho
Pettoer cortain things Tike "1 wae extremely careful never
Lo touch any of the sexual dreas of any of you. [f € were
fanclined 1o toueh A0y ob you in oo sesgagl way, [ certainly
vorld not have done (b in Ehe presance of arhersg'?

Divt you tind those denials - - 4id tLhey causse any
Concera to o yog?
AL They did, yes.

U, Let’'s qgo to the second letter that he wrote, and

Mav

this is a letter to Mand this one’'s dated

January 8, 1994; and I want to focus specifically on the
second paragraph, and I'11 just read it, and tell me it

L'm reading it correctly.
Andress

"As I said in my letter tn~ I enjoyed being

with you and M&nd I fecall we had many mutuallv

21

22

23

24

25

enjoyable experiences. As a young and perhaps immature

priest, I was exuberant in reaching out, embracing and

touching people for whom [ had affection. This may have
dnd ron)

caused discomfort to vyou and + and for" -- and I'm

sorry, Cardinal, but My copy is cut off, so I can‘t read

that.

"You mentioned or Stated in our brief conversation

that I reached down your trousers and touched you
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13

14

15

16

17

ANTHONY JOSEPH CARDITAT, WYV ULACOUA
Sesinal by Too Lhis 1 respond in oall hopoesty, [ did art
times Louch yvour bholly and kidded Yo about gaining a feow
povnds . bot o agqain bosay, Soand Phis is o anderlined - or
Was extremely careful to avoid touching vour sexual parts.

[F you think back in all honesty, [ am confident you will
remember this, L avoided touching you or anyone sexually
notoonly bacause it is wrong and ©odida’t want to lead vyvou
astray but also because [ had no desire or inclination to
do so. "

Now, again, Cardinal, you received that letter back
in 1994 as part of the memo that vou qot from Monsignor
Lynn, and this is the letter that Monsignor Gillespie
wvrate advancing his innocence in these acts.

Did you find those denials at all concerning?

A. As in what he’'s saying he did not o, that

concerned me.

18

19

20

21

22

24

25

Q. Did you think it was odd that he would feel
compelled to write:}{"l was extremely careful to avoid
touching your sexual parts"?

A. Yes, that was.

0. Okay. But yet, Cardinal, after you received that
memo and you received those letters, and if you look on
the third page of the memo that you received from

Monsignor Lynn, or it’'s actually the second page of that
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memo, you note on the bottom of this, and this is yvour

! handwribing: " believe Monsignor Gillespie. What a
+ hoavy Gross., Keep me informed.”
") A ixcuse me. ['m not aware of where you are.
t (. ["m sorry. Back to the beqginning of two sixtby,
7 skay, if you flip that first pages, then you come tO the
8 memo from Monsignor Lynn to you, and then the third page
Y back, this is your response to the memo after receiving it
1o and alsn receiving the letters.
11 You wrote in your writing: "I bellieve Monsignor
12 Gillesplie. What a heavy cross. Keep me informed. AJB.
13 /1171994 -~

14 A. Yes.
15 Q. -- is that accurate?
16 AL Yes.
17 0. So you believed at that point in time Monsignor
18 Gillespie’s denials as to the allegations involving the
19 wiig@@ e -rothers?
20 A, Well, I said it then, because I must admit that my
21 reaction now is having now read the whaole file.
22 Q. It's different?
23 A. You know, it appears different now.
24 0. '~ Okay. At the time, if you had made that notation
25 then, you obviously must have evaluated the letters,
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2 b i Ued e peane

4 A OfF that, L ine.,

1 (. Uy, And . Cardingl, we on WO agree bhat the ;e

i) Hasono actiaon taken on the Part ot the Avehdiocoae towards
6 Monsignor Gitlespio as g result of Lhesoe allogations: art
7 that time, he was not asked to gno fmt an evaluation and he
3 Ysonet removed from his ASSignment as pastoar of bur Lady
3 of Calvary?
1O A. I don’'t recall what action if ary was taken.
L'l Q; If I were to tell You bthat there-‘s nothing in the
12 file to indicate that Aany action was taken, would you
13 accept my representation of that?
14 A I would say that there‘s nothing in the file that
15 Was given to me, but I don‘t know if any action was taken
16 by Monsignor Lynn.
17 Q. Well, Cardinal, not only --
18 AL Ordinarily, it would be here,
19 Q. [f there was some action taken?
20 A. Ordinarily.
21 Q. Yes;
22 A. But I don’t recall.
23 Q. My telling you that there's nothing in the file to
24 reflect that anything happened, coupled with your respon;e
25 back in 1994 that you believed Monsignor Gillespie and it
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vasioa heavy cross forohim Bo bhear, that would reflect thoe

Fact that nothing was done by the Archdiocese, correact?

4 AL Not necessarily. Tt could be that - [ think the

% -“i»rui:h(*rfa fdid not come in.

6 0. Okavy. The next document in front of you, Cardinal,
7 which is markead grand jury exhibit two sixty-one, that

2 basically is a memo which relates the fact that the -- ['m
K SOorry. Are yvou with me?

Lo MR. HODGSON: Mo

i MS. McCARTNEY: I'm sorry.

12 (The witness conferred with his

bJ attorney.)

L4 THE WITNESS: Nlcay .

[ By MS. McCARTNEY:

16 Q. Okay. That basically reflects it's dated April 26
17 and 27, 1994. It involves a telephone call that Monsignor
18 Gillespie placed to Monsignor Lynn, and it talks about the
19 fact that Monsignor Gillespie had been confronted by‘
20 ~with regard to the allegations that he had made
21 against him and that Monsignor Gillespie was told by

22 Monsignor Lynn that he was not to write any more letters

b rpthe %

23 to the m that if the ¢ had anything to

24 report, that they should do so through the Secretary of

25 Clergy's office; 1s that correct?
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(1. Okay. Mow, thoe pnext dbocimeent gqrand jury oxhibiit

twor sixty threo, do you have o ey ol Ehat

i AL Yers .
f Q. Okay. This is n loetter that o written Lo you, and
7 LL's dated November 7, 1997, an'd it's written by*
Neils mothe '
d -SEEse, | she inforns you that there's a serious
9 probliem that has occurrad, that needs teo be addressed
1O immediately. [t nccurraed at Our Lady of Calvary on
Il Saturday, November 19, which involved one of your priests
12 and her twelve year old son. Is that correct?
13 AL Did you say November 19? !
11 0. November 17, 1997.
15 A I thonghtyfou wvere talking about the incident.
16 Q. Oh, T'm sorry.
17 AL The letter is dated Novemher 17.
8 o Rignt. And the incident occurred on Saturday,
19 November 15. I1f I said the 19th, I apologize. And she
20 basically is informing you that Something happened between
21 one of your priests at Our Lady of Calvary and her twelve
22 vear old son?
23 A. Right.
24 Q. And that there better be some action taken on the
25 part of the Archdiocese or she would go to the
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Philoadodlphia Police Department, Sov Cripes Division; isg

Fhatt corprviet?

-4 AL Yorsi

4 . AL right. And then the nest document -- do you
t have any recofloction of receiving that letter?

7 A I odo not.

a 0. Dkay. The next document is qrancd jury exhibit two
9 sixty-four, and this is a document which g written by
Lo Reverend Francis Ww. Beach, and tha date of this Ls

b November 21, 1997, and who was Father Reach?

12 A He would’have been the Regional Vicar of

13 Uhiladelphia North.

14 Q. OKay. And Our Lady of Calvary weould have been

3] encompassed by Philadelphia North?

16 A Yes,

17 Q. Okay. S0 basically what this moms says is that
18 Father Beach was forwarded a copy of the letter that had
19 been sent to you and that as a result of that, he went out
20 and had & conversation and a meeting with ”
21 N s that righee

22 A Yes.

23 Q. Okay. And I believe that also at the meeting was
24 Father Lynn, and they go to“house, and she
25 tells them basically that she had taken her twelve year
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fleil ,
old son . to confassion at ur Lady of

A Calvary and that he came out ot !he contfeasional and he

4 wan o very upsetl.

i L apoloqgize. [t was actually her mother who had

£ taken the boy to confession at Our Lady of Calvary. tie

7 came out and he was very upset, and he reported -- he

e\

a bhoing Wtwe‘tve yvears old, repocted that while
9 he was in the confessional, the pri=sst who was hearing his
i0 confessinn had asked him the following questions: "Are

[ vou married? How old are you? Do you touch yourself? Do
12 you ever sexually hurt yourself? Did you ever sexually

13 hurt someone else?”

el

14 el i | he was embarrassed and angry at

15 the questions that were asked of him and he wanted the

16 parson’s -- he wanted the priest to be arrested, and]‘.ﬁv

Nell's modhe-
17 avs that she went to Our Lady of Calvary Rectory
18 and she had a conversation with the pastor there, who was
19 Monsignor Gillespie, and it was during the course of that
20 conversation that Monsignor Gillespie had tried to make it
21 appear as if it was another priest who had actually heard
% .
Nell's 1's. Mother

22 «cfeslEillie confession, and according to W ¢, he
23 appeared to be unconcerned about what she was telling him.
24 Is that accurate thus far, Cardinal?

A Yes.
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! . Oy Also, the memo goos on to indicate that

) Father Loy, 1 qquess, did some investigal ton, and 1t was
+ detormined that it was actually Monsignor Gillespie who

i Badd hieard the boy’s confession; o that iy carcoect?

6 A Woell, it was Fathero Lynn who spolke to Monsignor

7 Gillespieo and asked about what confessional box it was in.
a 0. ¥l

Y A Andd then that Monsignor Gillespie felt it was his.
10 0. es. That he was the one that was in the

Neil

11 confessional buox at the time that «ldCssemEEE. cnt to have
12 his confesgsion heard, correct?
13 A Yes.
11 0 Okay. S50 -
3] AL But [ -- could T add something here?
16 Q. Absolutely.
17 A This letter has presented a problem to me.
18 Q. Okay.
19 A. Because the boy insisted that the priest had an
20 accant. |
21 0. Yes.
22 A. And Monsignor Gillespie doesn’'t have any accent,
23 but one of the other priests there does, so I -- you know,
24 I was confused about that, how Monsignof Gillespie just
25 choosing a box, by the box that he was hearing in, that
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contessional, said it was he. I don’t kuow iF it -+ you

understand my problem?

} (. I understand that you’'rvre concornod, and

3 umerstand the question you have, bull woe can only rely on
6 the documents; and let me read to you what Father Lynn

7 saitd that Monsignor Gil}espie told him, that Father Hutton
" war o in the f{ront of the church hearing confassions and

9 that he, Monsignor Gillespie, was in the confessional on
10 the right side of the church, and theretrnre, he must have
L'l bren the priest that referring to?

12 A I see that, but it's still -~ there’'s still a

U3 question I had about the accent. But anvhow, [ accept

L4 what it says there.

15 Q. Cardinal, and your question is a leqgitimate one,
16 did yvou raise it at the time?
17 A I don’'t remember seeing this.
18 Q. Okay. Do you think that this is something that

19 should have been brought to your attention, that you have
20 a priest who was saying to a twelve year old boy: Do you
21 sexually touch yourself? Do you sexually hurt yourself?
22 Have you ever sexually hurt somebody else?
23 That’s obviously is sohething -- I can only assume
24 that’'s something that’'s quite concerning?
25 A. It's hard for me to answer questions involving a
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2 contessional mattor ko this becouso 1 on 't know Lt the

3 boy ropoated e rat e py

-+ [ Ehat "m omy problom, Fwvan not e

5 investigator, and the By rapeoatod v questions whicoh ot

6 Findg - vou Know, if those wepra arked of 4 lirtle hoy, vou

7 kKnow, they would not Lo dppropriate questions, so [ - - I

a don’t know why they were asked.,

P Al it s amasing that he remembers all of them, but
Lo it would not he sumething ordinarily thot would have bean
L1 brought to my attention, so I have no r2collection of this
12 at all.

13 Q. I'm sorry, Cardinal. You're surprised that the boy
L4 remembered those questions being asked of him in
15 confession?

16 A No. U'm saying -- [ am, but it’s Amazing that he

17 doesg.

e 0. Can you --

19 A. I'm not saying he did not remember them.

20 0. All right. But nonetheless, bhased upon the

21 information that’s contained in this memo, GJ-264, it

22 appears as if when the investigation was done, that it was
23 actually Monsignor Gillespie who had been the one --

24 whether he put on an accent OF not, he was the one that

25

said that he was in the confessional at the time --
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2 AL Hler e, flev ddoreg
4 0. i that g qht?
4 AL e does., Yes.
5 L. And whatevor GUEeSLIons, your geot fons,
b Pegqitimatrely heing raised, would you agrea that they wero
7 best handled or, if those questions wors raisad, that they
g could have bean answered back hy 1the pecple that you
9 vested the responsibility to do rhese tnvestigations?
Lo A Could you repeat that, pleasa.
1l 0. sure. Monsignor Lynn was in “havigs of priest
12 Sexual abuse matters?
1] A Right .
14 Q. I'f this situation presented itself and he went out
1 and he had questions about who said what to whom and
1h whether it was cause for concern, he had the ability to
17 answer those juestions, correct?
18 A. Yes.
19 0. And if those questions Still remained, still based
20 upon a document that he wrote, can we conclude that he
21 didn't d& 4 proper investigation, if there's still
22 questions that remain?
23 A. That Monsignor Lynn didn’t know?
24 0. Right. )
25 A. No, I can’t answer that.
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2 0. Okay.

3 A i don't know thoe ocircumstbances of the time, whether
4 e wvas roluctant to go into contoosional matters. 50 [

G can’ b I can’t oanswer that.

6L Q. Cardinal, bascd npon a reviaw of this memo,

7 rhough -- and the boy was spoken to. His mother was

4 spoken to. The bhoy talked about what had happened In the
9 confessional with his mother, so any kind o f

L) confidentiality within the contessianal vlearly had been
11 violated anyway, right?

12 The boy talked about it to Father Lynn, about what
13 had happened in the confessional?

14 A. Yes.

15 Q. 56 it wasn't as if there was that problem with

16 Father Lynn in terms of delving further into the situation
17 if those questions needed to be answered, correct?

18 A. I still think Monsignor Lynn may bDe reluctamt—to
19 pursue it further because it’s a confessional matter.

20 0. All right. But nonetheless, we have this incident
21 in Monsignor Gillespie’s secret archive file, and there’'s
22 nothing in the file to reflect that Monsignor Gillespie
23 was asked to go for an evaluation or that he was removed
24 from his assignment or in any way limited in his

25 assignment as pastor at Our Lady of Calvary; would you
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2 arpree witbn o that, Cardinal”

; A Thero's nothing in the ilo.

4 0. Gkay . And it he had been removed as pastor of Our
5 Lady of Catvary, that would have bean in the file,

N oot

7 AL [f he had been?

R {0 Vers

9 A [t should.
Lo 0. [f he was sent for an evaluation at Saint John
11 Vianney or Saint Luke’s or any of the other institutions,
12 that would have been in the file, too, mcorreact?
13 AL I presume so0.
14 Q. Okavy . And the fact that it’'s not there, we can
15 assume that that was not done, correct?
1ha AL (No response.)
17 Q. That's a fair assumption based upon the facts as we
18 know them?
19 A. It’'s an assumption.
20 Q. Okay. Let's go to the next document, which is -~
21 actually, this one is not marked, and I'1ll mark this, if
22 you would do me the favor of marking yours, grand jury
23 exhibit eleven sixty-two?
24 (GJ-1162 was marked for
25 identification.)
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! THE WITNESS: Thito T

| M5 . MCcCARTNEY: Eloven sixty t"?"”%

X By My MaoCARTMEY @Ab(‘;c//,

N 0. This 14 1/19. Vs, e sayvs: 'M
& called with complaint against Monsignor John Gillespie at
7 Our fady of Calvary, Philadelphia"?

“ A Yes.

9 (. And it's to the file, and it's from Reverend
Lo Vincent F. Welsh, and it‘s dated 1/19/2000, ~correct?
I A Yes.
12 Q. All riqght. The next docuwent is grand jury exhibit
i two sixty-five?
14 AL Yes.
15 Q. And this is a memo which relates tao a meeting

, Grbnel ‘
16 betweenw Father Lynn and Father
17 Welsh, correct? ‘
18 AL Yes.
19 Qa. And it’'s regarding Monsignor John E. Gillespie,
20 Pastor of Our Lady of Calvary Church.
: "\ﬁ&écl

21 In this memo, it details the fact tha ',
22 says that between his freshman and the beginning éf his
23 senior year in high school, while he served as a weekend
24 sacristan at Our Lady of Calvary Church, Monsignor
25 Gillespie sexually molested him.
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He said that over Period of tua or three years,
fvery time he assistod as o g Sacristan at (apge lady of
Uadlvary ﬂhnruh, Monsingnor Gillospio Eouchad him in an
inappropriato manner.

Hoe said that these incidents occurred in the church
SACrijsty betfore and atter Mass anrl that there were no
Wwilhnesses,

He went on to say that Monsignor Gillespie would
call him over, compliment him on his athletic build, asked
him how much he weighed.

He said he would touch his stomach and chest and
then reach into hisg pants and fondle hisg genital area,
including on occasion grabbing and pulling his penis, and
he said that sometimes Monsignor Gillespie would reach

down the back of his pants and touch his rear end.

And he goes on in this memo to talk about the fact

18

19

21

22

23

24

25

that he never heard of Monsignor Gillespie acting this way

with anyone else, but he does mention another man by the

name of mm'xo is also a sacristan. He toldm

(cabengl
- ears later that Monsignor Gillespie had also

asked him about his weight, but he says he doesn’t know
whether or not he had been abused by Monsignor Gillespie
at all.

A. Forgive me.
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N (. SO T'm sorry. On pagae two?
5 A Yere [ saw the [irst part.
4 N Thivd paragraph. ‘m sovry.
9 A Okay.
fi 0. The last couptle sentences there?
7 AL { found Lt. .
Gabene !
a 0. Okavy . Mow, it also details the [act that&
0 SRR i 00w a w is that
10 right?
[ A Yes.
12 0. . Okay. And it talks about the difficulty that ‘l..
Gabnel
1a - has had as a result of bbeing abused and that he’'s
14 in therapy; 1is that correct?
15 TANN Yes.
Cabocl
16 Q. All right. . is rtold that Monsignor
17 Gillespie would be confronted with these allegations; 1s
18 that right?
19 A (No response.)
20 Q. That's at the end of the document.
21 A. About the encouragement £E0O contact Monsignor Lynn?
(abn
22 Q. It says: "Monsignor Lynn thanked . . sfor
23 sharing" --
24 aA. All right. Thank you.
25 Q. All right. And then if you look at the next
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document . Cardinal, that o qrand jury oxhibnit bwo

ity s5ix. That actually i5 a memo wrirton by Vincent
Woerlsih bo the File, datod January 24, 2000, and it is
detailbing out o meeting that took place botwoeen Monsiqgnor
Gillespie, Father Lvan and Fathoer Welash, corvect?

AL Yeos.

0. Nkavy . And in this wmemo, in paraqraph two, it says:
"When presented with the accusation, Mansiqgnor Gillespisa

.516‘

arknowledged that he knew bpnd his family
Gabne! . _

and thntﬂfmd his brother has functioned as

facristans at Our Lady of Calvary Parish approximately

thirteen to fiftean years ago. Monsignor Gillespie

admitted that over a Lwo-year peviod while Greqgory was a

Gabeiel _
sacristan, he touched in an inappropriate manner

]

on a number of occasions. He admitted that he touched

enels
\ - stomach and reached into his pPants and touched

1o

19

20

21

22

23

24

25

his pubic area but stated he never fondled or touched his

penis
Is that accurate?

A Yes.

0. Okay. And then if you flip to the second page of

that, it says: "When Monsignor Gillespie was reminded of
the @8 rothers who had contacted him in 1994 with

the similar accusation but never contacted the Clergy
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oftiae, Monsigqnor Gillespie stated that over the vears hao

bad Dehaved too freely’” with some hoys but denied ever

4 onching onyone s genitals. He also stated that he wag
T pmore sSure that he had "never gone that far’ with the
‘ Gabinel o

6 " brothers t'.han,“imtause th o .

7 brothers were usually together. Monsignor Gillespie said
8 Lhrat Mwms probably the last hoy he had touched

3 inappropriately . "

Lo {5 that accurate?

11 A Yes.

1z (N Okay. Monsignor Gillespie was told that he should
13 Go tor an evaluation at the Anodos Center, and he agreed
14 to do that; is that right?

15 A. Yes,

16 Q. Okavy. Mow, you were made aware of the fact that
17 Monsignor Gillespie had these new allegations that came to
18 lighé, correct?

19 A. I presume they would have been brought to my
20 attention at some time.
21 Q. And the fact that a pastor at a parish in
22 Philadelphia was being sent for a four-day evaluation at
23 the Anodos Center, that would have been something that
24 would have been brought to your attention?

25 A. Ordinarily, vyes.
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A 0. Okay . Mow, he is cvaluated ot the Anodos dontoer,

} and T'm going tao ask you - you can skip that document, tt
¢ vou would, and gqo to the next document, which is grand

% jury oxhibit bwao sixty-seven.

f A Yeos.

7 0. This is dated January 27, SQQO, and this i1s the

8 form which is filled out by Monsignor [Lyon, and it’s the

9 assessment referral information; is that rlght?

PO A Yes.

11 a. Ler me ask you a couple quastions about this, 1f I
12 could, Cardinal.
13 If you flip to the third page, this is where we

L4 actually get into the information, the assessment referral
15 information.

L6 AL Yes.
17 0. And it’s referred by Monsignor William J. Lynn; 1is
18 that right?
19 A. Yes.
20 Q. Okavy. Would you agree with me, Cardinal, that a
21 referral for evaluation is only as good as the information
22 that the evaluation team is -- their eventual conclusions
23 with regard to an individual are only as good as the
24 information that they’'re provided with, whether it be by
25 the person or, in this case, by thewperson and by the
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febereal intormation?

} AL Gredbinart ly.

+ 0. Ohay . NMow, in this docuwment, which is authored by
% fhe Socroatary of Clorgy for the purposces of having the

6 cvatuation conducted of Monsignor Gillespie, it talks

7 abour the fact that a twenty -nine yvear old male had come
a4 and said that Father Gillespie hod reachad into his pants
J and fondled his genitals.
] it also talks about the fact that in 1994, two
Ll sther men had come forward alleginrg that Monsignor
12 Gillespie had abused them; and it also indicates in here:
13 "Since they did not come to us, thera was no previous
14 history or concerns, and Monsignor Gillespie brought this
15 to our attention himself. No further action was taken,"
16 and it says that these complaints went back to 1958 and
17 that there were also indications of just wanting money
18 from Monsignor Gillespie.
19 Do you find it at all troublesome, Cardinal,
20 looking at this evaluation referral form, that nowhere in
21 here does it mention any of the allegations that came out
22 as a result of the incident with the confessional in 19587
23 A No. Because it was a confessional matter. That
24 may be the reason why it was not mentioned, and there was

25

no overt action.
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2 0. But o you not think {6 wouild Lo s=omewhat fmportant,
3 ta debterminae?

4 Po you Lhink it would be important for the

5 craluators who are hoeing asked te coama (o g conclusion at
fi the end of the evaluation whethor or not someone’s capab e
7 ot going back to parish work?

4 Do you think that they might want to have the

) intormat.ion available to them, thatr during a confession

10 with a twelve year old boy, questionns were asked with

11 regard to have vou ever sexually hurt vourselt, have vou
12 ever sexunally hurt anybody else?

13 You don’'t think that that’s information that they
14 could have - -

15 AL I think that Monsignor would be concerned about the
16 fact that there was a confessional matter.

17 0. I don’t understand how that would impact this

18 referral.

19 Can you explain this to me?
20 AL I cannot speak for the reason why they did not
21 include it. I feel it’s because it was a confessional
22 matter.
23 Q. Aside from the fact it may have been a confessional
24 matter, you can think of no other reason why that wouldn’t
25 be important?
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AL Fooean’t way that . U don’t know what obther reasons
Monsignor would have haod.
0. Okay. The next memo, which is5 grand jury oxhibit
Pwo sixty nine, that basically is o woemo to vyou [rom
Monsigqnor Lynn, dated January 31, 2000, and ir basically
Hpdates you with the situation that has occurred thus Far;
15 that correct?
A That i+ corrocn.
0. ALl right. And you indicate that you received

that, because it Savs on the bottom: "Noted, AJB,

[N

SL/00" -
A Yes.
0. - - 1s that right?
Ckay. The next document is grand jury exhibit two
sevaenty-one.

This is a letter written to Monsiqgnor Lynn from

John Gillespie; is that right?

A Yes.
Q. Okay-. And this talks about the fact that last

Thursday, it says that he returned to the parish after a
few days of psychological evaluation. He said he found
the evaluation helpful, and if you flip to the second side
of that document, the second to last paragraph, it says:

o < - 4 . . ‘ K
"In addition to . _ I told.the staff of two
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1

B clhiver oy mon with whom [ was invalverd At bthe same Lime.
} Again, | roepeat, bthore was no tovohineg o handling of
4 Getiad orreens I see these bLwo men at Mass here
% poricdically and speak to tham. "
f That 'y accurate, corrace?
7 A Yeors.
b . ODkay. Do you know whether or not this situation
J G braughl to o your attention?
] AL Mo,
Il . Okavy. No, it wasn't, or no, vou’'re not sure?
12 AL I don’'t recall.
13 o Okay. The next document, Cardinal, is grand jury
L4 exhitit two seventy?
15 AL Yoes.,
L6 0. And this is basically a memo from Father Welsh, and
17 it’'s documenting a meeting that took place between
I Monsignor Gillespie, Father Welsh, Reverend Charles
19 O'Hara, Dr. Wayne Pellegrini, Dr. Ralph Faufman, and those
20 two doctors were from the Anados Center at Saint John
21 Vianney Hospital; is that correct?
22 a. Yes.
23 0. Okay. In this memo, it says: "Monsignor Gillespie
24 admitted and expressed remorse for past inappropriate
25 ’‘behavior with the AN >0 forty years ago
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C’A&r‘ (,\

g and inappropriate behavior with m and
§ two other youndg men ripp!."()l\'imﬂ{4‘3‘,"t’?{l b titlbeon yoars

4 YT f{er admitted that he was oo fr‘(*:fin capressing

i dffactlionn and running his hands over their bhodieos, butl

6 denicd the allegation fhat he ever reached into thelr

7 pants and fouched or fondled theic genitats or buttocks.”
H [r says: “During his January 29, 2000, meeting

9 vith Monsignor Lyon and Father #oish, Maonpsignotv Lynn and
10 Father Welsh believed that Monsignor Giltespie had

@ﬂenét' i

i admitted reaching into ant;s and rouching his
12 pubic area, but on February 10, Monsignor Gillespie sald
13 fhat these young men sometimes wovre lnese fitting clothes
14 and that when touching their stomachs he may have brushed
[ their pubic area.”
16 Is that accurate?
17 A. Yes.
13 0. Okay . If you flip to the second page of that, the
19 end of the first paragraph, it says: “"He said that he had
290 not touched anyone in an inappropriate manner for
21 approximately ten years and will never do so again.”
22 And then if you flip -- if you go down to almost
23 the end of the document, it says: "Because Monsignor
24 Gillespie does not want his past inappropriate actions to
25 hurt the reputation of the church and the priesthood, he
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2 Gl That hee will not preoss to remain as pastor of Our

3 Lady «f Calvary Chuaroh. He suaqggostoed that cppointment to
-+ Gonior pricost o status might allow hiim to loeave the parish

! with his good reputation jntact. S he dxoabill o iIn

6 rolat ively good health, he wishes to continue in some sort
7 aof pastoral work."

o] s that riqght?

‘) AL YRR

[RY Q- Okay . Do ynu recall being brought up to speed with
LI reqgard to the contents of that meet ing where he admits not
12 only was he jnappropriate, in his words, inappropriate,

oraas

13 with the S rothers and%, but that

1 4 thero were t;w‘o other young r’n:en""in~ addition to%
15 and the wrothers? oo .
16 AL (NO.rQSpOHSe.) .

17 Q. no you remember being brought up to speed wifh

18 that?

19 AL No, I do not recall.

20 0. Okay. Do you think that that would have been
21 something that would have been brought to your attention?
22 A. Well, all the others were brought to my attention.
23 Q. Okay. The next document -- and if you could do me
24 the favor of marking it, because I don’'t believe it'’s

marked.
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AL The February?

2

3 (. [t would be grand jury eleven sixty ' hrae?

4 AR Thi= is The Anodos Center?

) . Yo,

H AL Eleven sixty rhree?

7 Q. Sixty-three.

3 (GJ-1163 was marked for

Y identificarion.)

14 ry Ms. MoCARTNEY:

1t . This is dated February 17, 2000. This i3 addressed
12 to Monsignor Lynn, and it’s a report of the initial

L3 findings and recommendations based upon the assessment; |is
L4 that correct?

15 h. ves.

16 Q. And if you flip to the second page, it talks about
17 the fact that Monsignor Gillespie was referced for

18 comprehensive psychodiagnostic evaluation; and i1f you go
19 down to number one, ”Aithough during the assessment
20 Monsignor Gillespie did not admit to further actions, he
21 did admit that he sexually abused one more boy."
22 A. Excuse me. Did you say number one?
23 Q. Number one. I'm sorry. It says: “"One, two," and
24

25

if you go down a little bit more, there’s another number

one.
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2 ('The it contorrad with his

A Attarney . )

4 v, OGS ON This e ddawn hove,

i My MOCARTNEY T'wm arry.

£ BY Mo . MCCARTNEY:

7 (. Po you see where | was roesding from?

4 AL Yeag,

9 0. Okay. It mays: "Also, given the fact that

10 Monsignor teels driven to make amends to those who are

Ll still in his parish, it (s extremoly important that he
12 maintain firm boundaries. Given the history of
13 relationships and two independent acconnts of similar
14 sexual abuse and his lack of appreciation of the impact he
15 had on others makes Monsiqgnor dangerous tn others. If he
16 pursues making amends with others, he cculd bring forth
L7 both difficulty for himself and legal jeopardy."

18 Did I read that correctly?
13 A. Yes.
20 Q. And if you go on to the second paqge, it says:
21 "Monsignor would be a risk to have in parish work because
22 of his lack of insight into his own sexuality, the nature
23 of the sexual abuse and the impact on the victims, and his
24

drivenness to make amends. Monsigner is also at risk

because he is in contact with one of the victims and some
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I sl bl b ami b i o the victims i the o poariah, " Correace?

i A IR

! 0. Dby . And it yvou go «down and ook at the diagnoseas
% Pl cavme ot as o a result of this cvaluation, the first

f1 cne undoer asin oone, L osays: “mexiaal o abase of a chitd”;

7 i o bthat cight?

a A Cors

B 0. Uikay . Now, that information was given o Monsignor
10 Lynn, the initial findings, in addition to the copy of the
Lt comprehesnsive psychodiagnostic assessment, which s the
12 noext document in; and if you flip to the second page of
L3 that, it’s marked grand jury exhibit two seventy-three.

14 You see where I am, Cardinal?
15 AL No. February 287
16 0. This is dated February 28, correct?
17 A Aud the number is?

L8 Q. Well, actually, vyes, you can mark the first page of
19 that grand jury exhibit eleven sixty-four. Thank you.
20 (GJ-1164 was marked for
21 identification.)
22 BY MS. McCARTNEY:
23 0. And again, this 1is basically the report that
24 justifies the diagnoses that were made with regard to
25 Monsignor Gillespie; is that right?
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o A You say justifios, or comprohensioen?

! O . Comprehensive report, correot Foo ivab right?

+ A Yes, ik's a comprehensivoe diagnostic veporn b,

5 (. Okay . And again, if vou g0 to page ten of that

f rerport

7 A Yas.

3 Q. - undar diagnostic impressions, again, the axis
9 one diaqgnosis is sexual abuse of childraen; is rthat riqght?
Lo A " Yes.
Il 0. Of child. I'm sorry.

12 And again, 1t cautions undér the summary section,
13 "Given the neuropsychological issues anfd sexual intimacy
14 concerns, Father, would be a risk to function in a parish
15 without supervision."
16 A EExcuse me. Where is that?
17 Q. Under the summary section.
18 A. All right.
19 0. It's like the fourth sentence in.
20 A. I see that, "in a parish without supervision."
21 0. Correct.
22 Okay. And the next document, Cardinal, which is
23 marked grand jury exhibit two seventy-four, that’s a memo
24 to you from Monsignor Lynn, and the date of that is
25 March 3, 2000; is that right?
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2 AN Yo,

j (). Okay. And basically, what that. i, 4 bLhalt's

«1 apprising you of the rosulbs of 1 e acvatuaatl ion?

i A Right .

6 0. What Monsignor Gillespieo bas admit tod to, which is
7 that he lnappropriately touched four toranange men, two

7 forty years aqo, one thirteen Years ango apd another twelyve
o years aqo; and 1t says that in the third raraqgraph of that
Lo document,
il You're told by Monsignor Lynn, “The February 17,
12 2000, initial report following Mansignor Gillespie’'s
i3 assessment stated: "Given the history of relationships
b4 antd two independent accounts of similar saxual abuse and
15 higs lack of appreciatinn of the impact he’s had’on others
16 makes Monsignor dangerous to others.'"
17 And it goes on to say: "lt further stated:
18 ‘Monsignor would be a risk to have in parish work because
i9 of his lack of insight into his own sexuality, the nature
20 of the sexual abuse and the impact on the victims and his
21 drive to make amends.'"
22 Is that correct?
23 A. Yes.
24 Q. Okay. And it also indicates in this memo that not
25 only has Monsignor Lynn summarized that document for you,
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A it b b provided a o copy ot the Thonuacr VL comprohensiove
; poyohodiagnost bo assessment; o that o iaght?
t A Yo
“ 0. Okay., And L qoes on to say at bhe and of this
h document e “In order to protect his repatation and at the
7 Same 1ime address the seriousness of the situation, [
3 brlieve that Monsigqnor Gitlespie shoull be asked to resign
G his pastorate in June 2000"; is that right?
1o AL ‘ Where 1s that, please?
Ll 0. ft's the end of the firsh paracraph. The ltast, |
P2 pean. The ond of the tirst paqge, the last sentence, it
L3 EIARVECE "ITn order to protect his roputation and at the same
[ time address the seriousness of the situation, [ believe
15 that Monsignor Gillespie should be asked fo resign his
16 pastarate in June 2000"; is that vight?
17 A I don’t . . . the first paqge?
18 0. At the very last sentence of the first page.
19 AL The line begins: “In all of my discussions and
20 conversations'?
21 Q. It‘s the sentence after that.
22 A. Oh, the last few words. I'm sorry.
23 Q. The last sentence. You see where I'm talking
24 about?
25 A. Yes.
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2 0. (Hery . PE s not a tull centence o the Lierst page
3 Lt qgqoes overy Lo the socond.

-4 AL Right .

5 ). And that. the rocommendat oo that 1t heer Lbynn writos
6 oul faor yaou would be that Monsignor Gilloespie b

7 cncouraged to pursue the recommended course of treatment,
3 he he asked to resign as pastor ¢tfctive upon the

Y installation of a new pastor n Jdurne 2000, and you

L0 Aapproved that racommendation on 1./9/2000; (s that right?
Ll AL Yes.

12 Q. And in approving it, you write: "Approved. Could
L3 he be given senior priest status or resiagning for health
14 reasons?”
15 Do ybu recall why you wanted to pursue either of
lé those two options?
17 AL Because he ~-- well, he’'s -- he would he was not
18 seventy-five when you're allowed to retire.
19 0. Yes.
20 Al So you can have senior -- first, priest status, you
21 had to resign, but it’s not retirement with the benefits
22 of retirement, is provided before the age of seventy-five.
23 That's what senior priest status means.
24 Q. Senior priest status means that you -- I'm SOorry.

25

You retire?
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2 AL Vertk o peenodogn.

{ (. trlcay .

4 AL The parish.

i 0. Okavy.

f AL But you don’t qet the game honetits as A

7 retirement . You don’t gt that Litle of emeritus and so
3 aun.

) 0. Okay.
Lo A Put you know, for health re=asons, vou may do so
L1 hatore the aqe of seventy-f{ive.
12 0. Would there be a4 distinction in terms of ability to
132 function as a senior priest or retired for health reasons
14 or resigning for health reasons?
15 A. Well, no. Retirement, you gain the title
16 "emeritus," and you are completely on your own. Senior‘
17 priest status is for special reasons, as I've said. The
18 health reasons generally.
19 To retire before seventy-five, it is possible that
20 you could still function, but only a very limited basis.
21 You might be -- go back, help in a parish if you want, but
22 it could be not wanting to do anything.
23 0. Okay.
24 A. But there are -- because of retirement pension and
25 so on, it has to wait -- you have to wait until you're
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2 coventy-five as far as All rho hepnfins that accrue.

4 0. I F somaonna 5 given bhe statuas o { pa.tor emeritus,
| vhat oxactly does Lhat mean?

5 A [t just maans it's jus=st o tiftie. Hothing.

t N Noes b provide you the ability to tunction within
7 that parish in any spacial way’

bl AN No . NO .

J 0 50 what’'s the purpose? I woean, [ Jden’t understand.
10 So what ‘s the purpose of having bihe Libia?
il A. It's just a title. Like, [ have Archbishop
132 Emeritus. [ mean, it’'s a title that’'s given to such
13 priests when they reach official retirement aqge.
id 0. nut not every priest gets the ritle of pastor
15 emeritus; is that right?
L6 I mean, if they were a pastor and they retired,

L7 they don’'t necessarily always just by virtue of retiring
18 get that title of pastor emeritus, do they?
19 A. It depends on where they retire from. They could
20 retire from a chaplaincy. They would not get that title.
21 But most of them, as far as I know, Lf they retire from a
22 parish at the age of seventy-five, I don't know many times
23 that they‘'re not given that title.
24 Q. It’'s not something that theY’re required to have,
25 though, right?
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2 A Mo, Ma .

{ (. ALt riqght, Mow, the ne<t docanneent g qrand jury

‘4 echibit two sevenby Cive and, T ity Moareh 24, 2000,

G and this s a momo which dotails o meet g that was he lLd

£ hotweon Monsignor Gillespio, Monigror Lynn and Father

7 Welsh, correct?

8 A Yers.

9 Q. Olay. And the second paragraph of that Says:
LO "Monsiqgnor Lynn asked Monsignor Gillespia to resign his
Il pastorate for the sake of his persanal reputation and the
12 good of the church. He was askad to write a letter to
13 Cardinal Bevilacqua resigning his pastorate and requesting
14 retivrement or senior priest status. Monsignor Lynn told
LS Monsigner Gillespie that he may be able Lo be appointed to
16 a chaplaincy, but not a parish pnﬂ{tion”; is that right?
17 A. Yes.
18 0. Okavy. Now, let me ask you, Cardinal, because I
19 don’t -- I mean, why not just let Monsignor Gillespie
20 retire at this point, or you know, just he’s willing to
21 give up his pastorate, why even cqnsider appointing him to
22 chaplaincy?
23 A, Again, because he had not reached of the dage of
24 seventy-five.
25 It is customary for those priests to -- unless
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2 Chere was really debibitated, towant bo work and help in
) Gome other capacity.
4 et And understanding Lhat,(V&rﬂimai, but you have a
i quvy here who has admitteoed to sexually touching a number of
6 ditlerent hoys., Why I mean, ['m confugod.
7 Why 1ot him even have the pozsibility of being
H involved in any type ot work that would allow him Lo weay
9 a Roman acollar?
[RY A e would be in an enviroument where he would not
Pl have any contact with young people.
12 Q. Okay. The next document, which {5 actually a
I3 ceries of documents, and they’'re not marked as grand jury
L4 eaxhibits. I gquess we'll go ahead and do that now.
L5 [f you could please mark that grand jury exhibit
16 eleven sixty-five.
17 A Which one? March 28, 20007
18 Q. There should be three documents. Yes. It's begins
19 with that, and then --
20 A. and what’'s the number, please?
21 Q. Eleven sixty-five. Thank you.
22 A. Thank you.
23 (GJ-1165 was marked for
24 identification.)

25
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(I The [irst document, dated Maveh 28, 20060, iy o
et ter ftrom Monsiqgnor Gillospio to o in uhich he offers

his resignation; @5 that cight

0. Okay. The next document L5 an Apecil 17, 2000,
tettor to Monsignor Gillespie trom voureolt, and Lt
basically acknowledges your having recoived bis letter
where he submits his resignation, and ,nu tell him that
whaen a new pastor is installed in June of 2000, he’ll be
appointed pastor emeritus, and youn thark him for the
servica at Our Lady of Calvary,; is that correct?

AL Yes.

Q. Now, let me ask vou something, CUCardinal. This 1is
the report from The Anodos Center, dated in January, which

hasically diagnoses -- I'm sorry. {t's not dated in

19

20

21

22

23

[\
o

25

January. I apologize for that.

It's dated in February, which diagnoses Monsignor
Gillespie, and his first diagnosis is sexual abuse of a
child. In that assessment, it says that he is dangerous
to others. It also says that he is a risk. He’'s a risk
because he’'s in contact with one of the victims and some
of the families in the parish. This is in February. He

submits his resignation in March, and you accept the
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2 resitgnal ion obteot ive upon the dinstaliation of a new

4 prastar in Jdune 2000,

4 Uhy ot him remain att Our dedly of Calvary? Given
5 the diagoosis that he had, qgiven the adwissions that he

6 made, qgiven the allegations that hoad hean Todged against
7 him, why et him remain at OQur lady of Calvary in those

8 intervening months when there's o diagnosis that says he '
9 A rislk to o others?

Lo AL That was a judgment made by Mensignor Lynn.

il 0. To Leave him?

L2 A [ mean, Lt isn’'t that easy to cerbtainly remove

L3 someone, yvou know, from an assignment whaen you know that
14 he's gdinq to be leaving yvou as soon as possible.
15 Q. But -~

16 AL And also that Monsignor lLynn munst have had reason
17 that there would not be -- as far as one can determine,
18 that it would not be a very grave risk for the -- keep him
19 there until he actually went to the chaplaincy.
20 Q. And I understand -- I mean, I know that you’re
21 speculating as to what Monsignor lLynn may have thought or
22 didn’'t think or what his evaluation was, but, Cardinal,
23 you got the diagnosis. You got the reports from The
24 Anodos Center. You were told that he was a risk. You
25 were fully aware of the situation, and you were the one
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2 Ehot got the Jotter of resigrat ion, oo o ou e e one

! Pheot wrote Mansignor Cillespiae o lottor baoo saying that 1
4 accepto b L et fective in two monthe Fme .

“ mean, [ understand Monsianor ifovnn and [

b understand he may have made that recomaendation to you,

7 but do you have any explanation as fa why you would have
a gone along with that recommendation Jiven rtha documents

9 and the information that you had available to vou, to

Lo vourse ] £7
it AL It's also the other -- [ might add that he was - -
12 that he could be a risk without supaervision.
i3 0. Yes.
14 A. S50 I -- it is possible Monsignor [ynn felt that
15 being at the parish there with otlher assistants, that
16 anything would happen there. It was a farm of
17 supervision. I just don't know
18 0. But you don’'t recall ever raising any questions --
19 A I do not recall.
20 0. -- with regard to why we'rea allowing or I'm
21 authorizing someone to remain in a parish for two
22 additionalymonths even though I have the diagnosis that I
23 do? You don’t recall having any of those discussions?
24 A. No, I do not.
25 Q. Okay. And just for the record, Our Lady of Calvary
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N Parioh has o sohand asgociated with it o 4 hat right?
g A That 05 corroct
} 0. Olay . Al the pnext docamont i within thalt same
a packaet , Cardinal Codsoa May 26, 2000, dTattor, and this is
s A dtelblar Lo you.
7 This is a Iotter which bazicaily appoints -- ['m
2 SOrry. This is a letter to Monsignor Gilisspie from
9 yourselt, Again, you give him your gratitude for his
Lo service at Our Lady of Calvary Parish and vou tell him
L1 that you’'re pleased to appoint him as pastor emeritus and
L2 that that appointment will become effective on the
13 installation of the new pastor, and it GAaAYs: "As pastor
14 emecitus, you are granted the general faculty to assist at
{1 marriages in Our Lady of Calvary Parish in the Code of
16 Canon Law and the Faculties for Priests of the Archdiocese
17 of Philadelphia™; is that right?
18 A Yes.
19 0. What does that mean, granted the qgeneral faculty?
20 A. That’s a form letter that when you are pastor
21 emeritus, that if the -- if you go to a parish to
22 officiate at a marriage, anyone who does not -- who is not
23 associated with the parish has to ask delegation from one
24 of the priests in the parish so that he can assist at that
25 marriage; otherwise, the marriage is invalid.
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! This 1o oo privitege Ggiven to thom oo that they do

! not have Lo ask. e has a genaral taculbiy o do that in

4 thaot parish.

a3 (. Okay . And then in the third prragraph L6 s5ays Uhat
g Yo e appointing him chaplain, Mothor House of the Grey
7 Mins of the sacred Heart in Yardlev, offactive June 19,

! 2000 1s that right?

9 N Ve,
10 0. cardinal, let e ask you this. The chaplain,
Pl Mot her UHouse ot the Grey Nuns, Fhere's a school on that
12 property; 1Ls that right?
[ A [ Learned from here, Yes.
11 O Wwhat do you think about the fact bthat you were
15 asked to and you authorized the Appointment of someone who
16 has the past that Monsignor Gillespie has, the admissions
17 that he does, yonu appoint him to a chaplaincy that has a
13 school?
19 AL Because [ have to presume that he was informed that
20 he was to limit his services to the Grey MNuns as done with
21 all chaplains to mother houses.
22 0. Well, and I understand your assumpticns, but what
23 did you do to -- [ mean, you're the one that authorized
24 the chaplaincy. You're the one that informed him that
25 that was his new position.
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P AL The detai b of his respon: ibilbit i aro qiven by

; Phe Socretary tor e Cloerqgy Aalles sneabing to whoovor | he
4 Supearior alt Fhe o mot hery horse e Eoddbon i handlo thoso

5 et on i1,

fr 0. But, Cavdinal, did vou cver e oo vorr have g

7 tecallection of when a discussion come up abont what are

3] tieoqolng to o do with Monsignor Gitioapie:

49 Do you remember having any discusaion lLike saying
Y] Lo Monsignor Lynn: Well, wailt a secand. lere's a quy, I
11 have his assessment . I know thay sail ho was a danger to
12 chilidren. [ know they said he admitted to having been
13 sexually involved with at least four kids. Why are you
L4 telling -- why are you asking me to approve a
15 recommendat ion for him to' be chaplain at a facility where
16 there’s a school?
17 Did you ever have that discussion?
18 AL I do not have a recollection of that discussion.
19 0. Do you think that that’'s something you knew, that
20 the Grey Nuns had a school asscciated with it right on the
21 property?
22 A. I have no recollection of that. These are the
23 details that I leave to my Secretary for the Clergy.
24 Q. The next documents, which are authored by Monsignor

25

Lynn, and they're basically Monsignor Lynn to Monsignor
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Gl loespin,

Basically the first one, Novemher 10, tells him,
Foells Monsignor Gitlespie, that hoe hopes he's doing wel |
in his new assignment. e was inquiring to know whether
he wvas following up on the recommendations that were made
as a result ot the evaluation and asking him to set up A
Fime so that they could meet together; is that right?
A Yes.
0. Okay. The next document December 4, 2000, is a
letter to ansiqnér Gillespie ffom Monsiagnor Lynn, and it
talks about the meeting Ehat they had, and it talks about
Lhe fact rthat, according to Monsignor Gillespie, he was
partaking in inpatient counseling.

It's also clear, appareuntly, from the conversation
that they had that Monsignor Gillespie was to restrict his

ministry to the care of the sisters at the Mother House oOf

18
19
20
21
22
23

24

25

the Grey Nuns of the Sacred Heart; is that right?

A. Yes.
0. Okay. The next document is Monsignor Gillespie
asking Father Lynn if he could -- he’s been asked to help

out at some other parishes, and he’'s asking Monsignor
Lynn’s permission to do that; and then the response from
Monsignor Lynn is a document that’'s dated February 28,

2001, and in that document says: "Any ministry you
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A prov it o oataide the monastoery conlbd Toeo bt more

; accusalb fons o atloegations against yveun o tro

4 Frohdiooena, My srromyp advice s that von continue fto

% restrict your ministry to the Sistoos ot

N That s what. it says, corvecot?

7 N Yers

0 0. Mow, T'm curious about aomething, Cardinal. When
9 LErsays: "My strong advice," s0o rhat’'s just advisory on
1o the part of Monsignor Lynn; L1s Lhat right?

11 AL Weall, with the use of tho@m warda, Lt is, but T
12 think it’s alerting him. [ think he waculd understand that
13 is mnre than advice, but you are <orrect, and that’s what
b4 one could construe frowm that.

15 Q. That even though Monsiqnor -- 1 m=2an, you could
16 toke this letter and you could evaluate it and say
17 Monsignor Lynn doesn’t think it’s a gond idea for me to do
18 it, but there’'s nothing that says I can’'t do it, correct?
19 AL Yes . One could he forced to saY’you could draw
20 that interpretation.
21 0. Okay. And just for the record, that document was
22 previously marked as grand jury exhibit two seventy-seven.
23 The next document, Cardinal, is a document that’'s
24 already been marked as grand jury exhibit two
25 seventy-eight, and this is a memo to the file dated
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B Movewber 12, 2001, and it involves g telophnone
{ conversation that apparently took place bet.sren Reverend
4 Alten okon, who @5 the parochial vicar ot Saint Ignat i
a5 Parish in Yardliey, Mons ignor Lynan, sSecretary of the
N Clerqgy, and Reverend Welsh; is that rirht?
7 AL Yes.
3 Q. Okay. And in this memo it talks about the fact
Q Lhat on November 12, 2001, Father Okon had allerd the
10 secretacy of Clergy’'s office to creport that a parishioner
| Charle's sister's fucad
11 by the name of giiiiemeess had recently met with him and had
12 told him that the breother of her friean 'waé sexually
L3 molested by Monsignor John Gillespie_;wépty~five ear§
e hortnend’s
14 agyo, and she says that the abuse of g brother, whose
Chavles ) o .
15 name was«{ RSN occurred in Mother of Divine Providence
- s ,
L6 Parish in King of Prussia, and it occurred when was
Charles _
17 fifteen years old and that now lives in Californijia;
””””” (.3
L8 is that right?
19 A. Yes.
20 Q. Okay. And the reason that this had all come up was
21 because i '°”¥¢two girls, lead a
22 Little Flower Youth Group; is that right?
23 a. Yes.
24 Q. And that they recently had met at the Mother House
.25 of the Grey Nuns of the Sacred Heart, and during that
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et ing, Monsignor Gillespiea had cteppod in to way helto,
amnd L was his stopping in when Lhey worse heving this
mecting, and this is the Little Flowsr Youth Group having
aomeelting at the Grey Nuns of the Yacrod Heart and coming
in contact wilh Monsiagnor Gillespie thore, that this
Situation occurred, and it was brought. ta the attention of

Fathar ukon; is that right?

A Yers .
Chufcs sas{a/
0. Okay And Father Okon then spoka with n the
avlc é Cheyles
phaona, and nt on to tell him that her brother g
wdas abused when he was fifteen years old. [t happened on
a Sunday twenty-five years ago. She said that Father

Chavies

Gillespie had shaken hands with (S8 .t his hand on
Charv b Chavles' A
SR s10.)der and then put his hand down Y >o2n:s

and touched his genitals and told him what a handsome

young man he was; is that right?

22

23

24

25

A Yes.
Ao%tr

Q. Okay. And it goes on to s5ay that'her brother

wwitnessed the abuse that had taken place of his
brother and that they both had told their mother about it
but she didn’t believe them; is that right?

A. Yes.

Q. Okay. And she expressed her concern as didh

for the fact that Monsignor Gillespie was interacting with
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childron att the Grey Mo Academy ;. is Lhat cight?

R AN Yos.,
4 0. Okay . Al i was basod apon that that there was a
O Foetophone call that was placoed to
6 A FExonse me. Could [ go baadl o bittle bit.
7 Q. sure., Absolutely.
8 A When you say ilnteracting wilh thn children, where
9 is that?
L0 Q. They were concerned that he was interacting with
11 the children. That would be on the se<cond paragraph, the
12 - last sentence. w met with Father Okon be'caﬁse she
13 was atraid.™"
14 A. I see 1t now. Thank vyou.
15- Q. Sure. If you go to the last page of that document,
16 it talks about the fact that after receiving this
17 information, a phone call was placed to Monsignor
18 Gillespie and he was told about what the allegations were,
19 and his response was: "He said that he had assisted at
20 Mother of Divine Providence Parish while he was stationed
21 at the seminary as spiritual director, but he did not
22 recall the incident. He said that the incidents to which
23 he had admiﬁted occurred long ago, and he does not go to
24 the school. He said that he hears the confessions of
25 kschqolchildren in the mother house chapel several times a
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R Yerar . Ity agread to arvange for another priest to hear e
3 childron’s confassions in the fature. "

4 Yoo oyvon would agree with me, Cardinal, that baseocd

9 upon what Monsignor Gillespie reported as Lo what his

£ activities waere, that he wasn’'l being kept away from

7 children; is that fair?

8 A [ think he vinlated what his -- that he was told to
49 restrict his ministry to the Grey Sisters.
1o 0. Well, is there any documents thet you have in front
L1 of you or that you have available to you to talk about his
12 restrictions and that he was not permitted to do that?
L3 AL Weall, there’s one that yvou read before that went
14 and told him to restrict his ministry to the Grey Sisters.
L5 Q. Well, whether or not he was given that as an order
16 or whether it was advised or --
17 A. Mo, that was -—!that would have been a mandate, the
18 other one that you entered about advisory and helping out
19 other places. I have no instance that he actually did
20 that, but the word "advisory" was used there.
21 Q. Okay. And, Cardinal, I'm sorry. I don’'t mean to
22 cut you off?
23 A, I'm saying as far as the Grey Nuns, he was told to
24 restrict himself to the Grey Sisters themselves, so what

25

he did there was violation.
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2 0. Would you agrec with me thayt it it was a violation
! ! an order, that he wasn'L beaeing properly apervised or
1 Lhat the people who wera supposcd to b snpervising him,
4 the soperior of the Greoy Nuns, wasn 't o given acenrate
£ intormation because she allowed him to do jt?
7 AL I don’'t know if she allowed him to do it or what
f roason she had. [ have no idea.
' 0. Well, can we aqgrae that he wasn'i bheing properly
1o snparvised if he was doing things thal were in
1 contradiction to the orders that were given out by the
l2 Archdiocese?
13 A. [L's hard for me to answer that, that he was being
14 supervised, but I keep repeating you cannot watch someone
15 eveiry hour of the day.
16 0. Okay. You know what, Cardinal. It is twelve
17 thirty. We're going to break now for Junch until two
18 o'clock. Okay.
19 ---
20 (A luncheon recess was held.)
21 -
22 AFTERNOON SESSION
23 -
24 MS. McCARTNEY: Qkay. We’'re back on
25

the record. Today's date 13 January 30, 2004. The
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Uinter hies 2007 v

MY . MOUARTNITT Tuenty two regulars and
ten alternabes, wvhioh conpstitutos a quorum.
We 've recallod Cardinal Baevilacqua.

BY MS. MECARTNEY:

0. Cood afternoon, Cardinal.
A. Gond afternnon.
Q. And you’re present after the launch break with

yoursel £ and your counsel; is that correct?

h. Yes.

0. Okavy. Now, when wa concluded prior to lunch, we
wern talking about the telephone call that had come in
from Reverend Okon, who was the assistant pastor at Saint

Ignatius, and he had talked about having taken some

e

18

20

21

22

23

24

25

information from a parishioner there who had told him
about abuse that a friend of hers' brother had suffered at
the hands of Monsignor Gillespie, and then we talked about
the fact that GJ-278 reflects the fact that Monsignor
Gillespie was confronted with those allegations and that
he said that he was in fact at that parish, living at the
parish, where the abuse allegedly took place when it did,

but that he didn't make any admissions with regard to the
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abvrio, Hee also said that he had boen Fearing confession
of the schoolehildren in the mother honse Chapel at the
Groey Nuons Academy but he stopped doing that.
You agree that's where we opede]?
A Yeors,

0. Okay. The next memo woul:l be arand jury exhibit

fwn seventy-nine, and this is a Docemnber 10, 2001, memo

from Monsignor Lynn, involving a wmeoeting that was held a
his effice with Monsignor Gillespie, and thisz memo
reflects the fact that Monsignor Gillespie again
reiterated the fact that the only connection that he had
at the academy of the mother house is trn hear confessione
and that he had stopped doing that and that his work is
purely now with the sisters at the mother house; and
Monsignor Gillespie was told that the person who had

suffered the abuse or allegedly suffered the abuse by

19
20
21
22
23
24

25

Monsignor Gillespie had not in fact contacted the office
so far.

And the third paragraph -of this document, and I'1]
just read it. It’s only one sentence. "However, I told
Monsignor Gillespie that because of these rumors, and in
order to preserve his reputation and the reputation of tt
church, I thought it best that he retire."

Did I read that correctly?
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N Yﬁm.
0. Avd it gqoes o o say thal hoe intoended to robice
when he wvas seventy tive and he vould be willing to do 5o
now ;b that coonrate?
A Vs,
0. Okay. And then the next wmemo, GJ-280, is a
Februarvy 13, 2002, memo, which involvas the telling of
Monsignor Gillespie about the change in policy with regard
Lo vlergy sexinal abuse.

[t says: "So0 it was dotermined thaot limited,
supervised ministry will no longer be recommended for any
priests who had sexually abused minors and that priests
who have admitted sexually abusing minors and are
currently on assignment wonld be removed from these
assiqnments," and at that point, Monsignor Gillespie was

informed by Monsignor Lynn that he was rvelieved of his

18

19

20

21

22

23

24

- 23

assignment as chaplain and residesnce at the Mother House
of the Grey Nuns of the Sacred Heart effective February
17, 2002; is that correct?

A. Yes.

Q. Okay. And Mr. Monsignor Lynn teld him that he
would recommend that his request for retirement be granted
with residence at Villa Saint Joseph, and he also said

that the Archdiocese would continue to support him and
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2 would continue to olter assistancs with counseling, and he
3 was o told that he was to restrict his faculties to Mass at
4 Villta saint Jaseph; i3 bthat accurate?

5 AL Yos. .

6 Q. Okay. Mow, were you apprised of that situation,

7 Cardinal, to the best of yvour recollection?

8 A Yes.,

Y 0. The situation with -- ['m sorry.

10 A [ don’t recall it specitically, but I would have

L1 been apprised of it.

12 Q. Okavy. Were you apprised of the fact that further
13 allegations had come forward with regard to Monsignor

14 Gillespie?

15 . About the one about from Father Okon?

16 0. Yes.

17 A - Father Okon. I don’t remember specifically, but I
18 may have been apprised of it.
19 Q. Now, looking at this memo, Cardinal, and the one
20 that is before it, it’s GJ-279 and GJ-280, what it shows
21 is that the meeting that was held with Monsignor Gillespie
22 where he, you know, said he had stopped hearing the
23 confessions and that there was a discussion about him
24 retiring and then the next meeting where he’s called in in

February to say that, given the change of policy, he would
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he celieved from his assignment, ve can oohaclude from that
that daving those twe months, that - - aActuualliy, 1t was a

vear. No, ['m sorry. Those two months, from December of

4

| 2001 throuqgh February of 2002, Monsigin:r Gillespie

6 maintained his position as chaplain at the mother house;

7 is that right?

& A [ would have to presume that.

X 0. Now, and then the next documsnt, GJ 281, it’s dated
1o March 5. It's to Monsignor Gillespie, authored by

L1 Monsignor Lynn. Monsignor Gillespie's address at this

12 time is listed as Villa Saint Joseph.
13 So we can cenclude from that that he had actually
14 left the Mother House of the Grey Nuns after the meeting
15 in February and had moved to Villa Saint Joseph’s; is that
16 right?

17 A. Yes.

13 0. Okav. And this 1is basically again just reiterating
19 to him the change in the Archdiocesan policy, and it says
20 that, and I'm just going to read from the first paragraph:
21 "However, after review of this policy in light of the real
22 situations of priests in these types of assignments,
23 including your own situation, it was determined that,

24 unfortunately, the Archdiocese is not able to provide and
25

sustain an adeguate level of supervision for these priests
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2 erverilt i Limited ministoy. Thoeretors, it was determined
} that Limit, sapervisod ministry wrouald na longer be

4 recommended tor any priest who had sexuaally abused minors
5 and that priests who admnitted soxual ly 1busing minors and
6 are curcently on assignments wonld be remaved from those
7 assignment'™; is that cight?

8 A Yes.

9 0. Okay. NMow, let me ask you, if [ may, Cardinal.
10 Monsignor Gillespie is told that he’s got to leave the
L1 mothev house, and he’'s told he’s going to be given the
12 status of retired priest. He's to go to Villa Saint
13 Joseph and restrict his faculties to saying Mass there
14 privately.
15 What if any supervision was given to the priests
16 that are at Vilia Saint Joseph who fall into the category
17 that Monsignor Gillespie did, who are admitted sex
18 offenders? What supervision is given to them at Villa
19 Saint Joseph?
20 A. I'm not aware of the details of it, except that we
21 have a moderator there, someone in charge, but I don't
22 know the specifics of how they're actually supervised.
23 Q. Do you have -- I'm sorry.
24 A. You know, that they -- I mean, all I know is from

25

the general -- from the general ccmportment there that
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2 wost of thaom stay right there. At least, they can see

3 them there.  They know when they come in and out. I don't
4 know the specifics of 'L.t.

) 0. But voun don’t know whether or not -- 71 mean, to

G your knowledge, are any of these priests that would fal l

7 into Lhe category of Monsignor Gillaspie, would they be

8 told that they’re not able to leave the grounds of Saint

9 Joseph, and if they do, they’'re goning to be accompanied by
NS¢} somebody? Is there any type of suprervision that would

11 involve?

12 A. [ do not know what type of supervision.

13 0. Okay. And the next and last document -- ves, the
14 last document as it relates to Mcnsignor Gillespie, that
15 would be grand jury two eighty-two.

16 Al Excuse me.

17 0. Do you have that? You don’'t have that? I'm sorry.
18 A, No, I don’t.

19 Q. All right. Let me just tell ycu what it is,
20 Cardinal, and I’11 hand it to vou when I'm through so that
21 you can check it and make sure that what I'm saying is
22 accurate about it.
23 This is a copy of an email that was -- the top of
24 the email says: “Father Vincent F. Welsh," and it’'s

regarding your article in Philly Inquirer, 3/8/02, and
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. Gabrie
R S l‘r()ﬂ%', and iFTs sent March 8, 2002,

and iE ogoes on oin this omail ancl SaVs "T was also

molestad by o Catholic pricst, vhen [ was a nung teenaqger
¢ i

YRADS Aygo. [Mw Ehirty-ane yoars old now and also have

physical prot:lems which ulbimately stemwmed from the abuse.
The abuse stacted when [ was about fourbteen until I was
Sivtoan. T was the church sacristan," and then it says in
Parnentheses, "after altar boy tor six years, and the abuse
was done at the hands of the parish prastor., At the time
of and after the abuse, my school grades plummeted, my
interest in sports diminished, and T have a severe problem
with intimacy with my fiancee. It wasn’'t until I revealed
my abuse for the first time to anyone =ver," and it says
in parentheses, "my fiancee bless her," end paren, "that I
realized [ should let the church he aware. I met with

Father Lynn who said he would have pastor removed if true.

18

19

20

21

22

23

24

25

Pastor admitted the abuse and was removed, but I recently
found out that he still gives communion sometimes at a
church where there are children. Pasically I was lied to
by Father Lynn who said the pastor would never be around
children anymore. The Archdiocese referred me to a
counselor whom I have been Sseeing for about one and a half
years with my fiancee. Although I never realized it so

many years, my problems with not being interested in
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danyihing L nsed to on 10Y as a child because of the abuse,

my wasting my parents’ monay in high schaol and college,

4 my problem with intimacy with my fiancee, my distance with
n my tamily and my mbsesgive—compulsive disorder all were
6 due to the abuse my counselor discovered.®
7 And it goes on to say: "I recently contacted a
8 lawyer about one mOnth‘ago, befcre numerous stories in
9 Philly came out and before Cardinal’s message and apology,
10 and he stated statute of Limitations wWas up. I"m still
11 going to contact another lawyer until I find one who will
12 take a lawsulit. And any ﬁips you might have?" '
13 Do you have any recollection of that email being
14 shared with you?
15 A. It was not independent, but it was in the material
16 that was presented to us.
17 Q. Okay.
8 Fi e IT™@s 7ot 1n here.
19 0. Okavy. But you have a recollection of --
20 AL In the last -- after this material was given to us.
21 0. Okay. Now, Cardinal, as you look back on this
22 case, and I know I'm asking you to do something in 2003,
23 now that vou have the history of the case, do you think
24 that this case was handled adequately by the Archdiocese?
25 A. To say adequately, I'd have to say yes.
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2 L. OKay.  1haak you.
{ BY MR. SPADE:
4 0. Cardinal, ['m qgoing to lLand vou a packek of
5 documents on a filo reqarding a priast hy the name of
6 Reverand David Sicoli.
7 Are you acquainted with Futher Sicol i
] A Yes.
g Q. And Father Sicoli, the first document there is
10 GJ-878; is that correce?
11 A Ves
12 Q. And this is a priest data profile for Father
13 Sicoli --
14 A. Yes.
i5 Q. -- 1s that correct?
16 And it indicates that as of June 21 of 1999, he was
17 assigned to Holy Spirit Parish in fhiladelphia?
1-8 A Yes
19 0. And You assigned him there, Cardinal?
20 A. I did.
21 Q. . Okay. Cardinal, did you ever have any occasion to
22 . lcok at his secret archives file before you assigned him
23 to Holy Spirit --
24 a. No.
25 Q. -~ parish?
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2 Ukay. And could you look at ¢J-279. It's that.

} [t'< a handwritton document .

4 A [ have it.

9 Q. Okavy. [n this document, Cardinal, it‘s a letter

) that was or [ quess a note by Monsignor Statkus, dated

7 Decémber 29 of 1977, and Monsignor Statkus writes that

 Nick
3 Lhree boys at Saint Martin of Tours Parish, _,
aabte  wrie

9 S an 5, accusad Father Sicoli of --
10 well, the quote is: "Either bordering on homosexuality or
11 has had homosexual acts with them." That’s 1if the first
12 . paragraph there.
13 Al Yes.
14 Q. Do you see that?
15 A Yes.
16 0. ‘Was this ever brought to your attention, this memo,
17 before you assigned Father Sicoli to Holy Spirit Parish?
1.8 A Not—that—"T—recald—
19 Q. Okay. 50 you didn’t know that he had ever had any
20 accusations'against him of acting cut sexually with
21 minors?
22 kA. I don’t recall.
23 0. Okay. ‘And again, Cardinal, these events that are
24 recorded in this memo by Father Statkus date back to 1977.
25 That's obviously before yYou were the Archbishop of
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K A Ters .
1 . kavy. And wo've covered bthis ground before, but
5 whoen younr first came in and were installed in February of
O 'M838 as the Acrchbishop of Philadelphia, [‘m correct in
7 stating that you never gave a directive to whoever the
8 chancellor was at that time or anybedy in the Chancery
9 office at that time to review the files of all the priests
10 fo see whether any of them had problems of acting out
11 s ually with minors?
12 A. That is right.
13 Q. If you could look at GJ-880. I believe it’s the
14 naxt document in the pile, and I'm going to briefly
15 describe the contents of this document, but the relevant
16 facts here for our purposes are that -- and this is a
17 December 30, 1977, handwritten memo regaiding Reverend
1.9 Dawid
19 identified as assistant pastor at Saint Martin of Tours;
20 and in this memo it documents that Father Sicoli took JillE
mlm i Je@
21 and to California and while on the
22 trip to California ﬁe offered them money to -- they went
23 into a bar, and he offered them money to go off with a
24 .prostitute.

Jetbe

it was reported by SR tnat rather Sicoli,
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2 quobo, "acta Like he's in love with me, " and that during
! that trip and an ecaclijier trip to Florida, he slept in the
4 Samer bed with % Although ir's not reporter,
] itowasn i reportad that any sexual activity ocecurred, but
6 he slept in the same bed with him.
7 Also ia this document, einqht eiqhty, it‘s reported
a that at a ¢cvyo party at Sd int Martin of Tours, Fat'!zfr
D) sicoli qnve& and another bay name«-
L0 beer, that he drove %home and that he persuaded
dam
11 Q £o go back to his rectory room with him at four
12 0’clock in the morning where he made an advance towards
mﬁk/
13 him, wheri he tried to hug him, and R - I'm
14 sorry -- eclined and left the room at four o'clock
15 in the morning.
16 I assume again that none of this information was
17 brought to your attention?
-8 B Not—ttrat—T TtecalT:
19 Q. Qkay. And I believe we'’ve gone over this before as
20 well, but when you appointed Father Jagodzinski and Father
21 Lynn to be‘your secretaries of clerqgy, from what I
22 remember of your testimony, YOU never took any steps to
23 make sure that they had training in recognizing the
24 grooming patterns of sex offenders?

25

Al That would be a good recollection. Yes, I don't
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recall doing that.,

j . Okay . As ajresult of reading the Restoring Trust
4 'dnuummnt and vour own educational activitieos in this area,
0 have you ever become familiacr with the gqrooming patterns
h of sax offenders?
7 AN No

3 Q. Okavy. Do you recoqgnize this behavior that’s being
9 described in these two documents as qgrooming behavior?

1n AL Thus far, they're allegatrinns.

bi Q. Right.

12 AL : I can’'t say they're facts.

13 Q. Okay. The next dccument, Cardinal, could you Iook

14 at GJ-8€83. - This is again a handwritten memo. It’'s

L5 authored by Francis J. Clemins. It's dated January 6 of

L6 1978, and it’s regarding Father David Sicoli.

17 And in this memo, Father Clemins or Monsignor

13 Ciemins indicates that% wrtote a letter to

i9 Monsignor Marley, who is the pastor at Saint Martin of

20 Tours, saying that in his earlier allegations against

21 Father Sicoli, he had made some exaggerations against

22 sicoli but that he still admitted that the imprudent

23 behavior of Sicoli that he reported was trﬁe and that --

24 the last part there is on page two, the bit about

25 ‘

admitting that it was still true.
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2 M. Which page?  Forgive me.,

3 . The socond page of the document . ["1]l read it to
4 You .

9 A I's that the bottom?

6 0. ['m sorry, Cardinal. This is eight eighty-three
7 that I'm referring t’()':‘

& AL Oh. L' at wight eighty-one.

a9 Q. Okay. I think it’s the next document over.

L0 [s that eight eighty-three?

L1 Al Yes.
12 0. The second page of that document where he writes:
13 "He said no, but that"™ --
14 AL I see it.
L5 Q. "That there‘were exaggerations. Yet he still
16 admitted that hasically the imprudent behavior of Father
17 Siceoli."
18 Ancd then if O 0Ll 06 Kk—ak -~ i f yvou -coeuld jum;
19 ahead about ten documents to eight ninety-four, this is an
20 exhibit. Number eight ninety-four is a June 21, 1983,
21 letter to Monsignor Statkus?
22 A, I can’t find that.
23 Q. It’s about ten documents forward. It’'s a
24 typewritten document on Immaculate Conception School

25

letterhead.
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(Panse )
AL I have it.
0. nkay. E’m qouing to summarize this one for you
agatin, Uardiqal, This is now apprexim%tely six years
atter the incidents that occurred at Saint Martin of Tours
Parish, and sister -- this is again a letter from a nun by
the name of sister (SR mnaculate Heart of
Mary, who teaches at the Immaculate Conception School in
hbevittown, Pennsylvania, where Father 5icoli had been.

It you go back to the first exhibit, which is eight
seventy-eight, the third entry there is where Father
Sicoll was assigned.

AL Excuse me.

MR. HODGSON: He's lcocoking at the

priest profile.

MR. SPADE: The priest data profile

21

22

23

24

25

Sardirats
MR. HODGSON: To your right.
THE WITNESS: Oh, 1'm sorry.
MR. SPADE: I'm sorry if I‘’m going too
fast for you.
BY MR. SPADE:
0. On eight seventy-eight, the third entry in, Father

Sicoli was assigned as an assistant pastor of Immaculate
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i
2 Coneeption, Levittown, from Januacy of 773 until June of
3 "g2; i3 that corrooct?
4 N Yors .
5 Q. Okay. [n exhibit number coight ninety-four, turning
6 back to eight ninety-tour, the lotter from Sister T
7 CmEEEEE:, hasically in the letter, the sister writes that
2 Father Sicoli has been focusing on a boy in the parish by
9 the nrame ()f &und she notes that she has observed
Hu g~ |
10 i_ng, (quote, inner emotional stress and strain as a
11 result of Father $tcoli's attention directed towards him
L2 and that she has been notified by somebody in the school
13 that there has been graffiti irn both the boys’ and the
14 girls’ rest rooms showing H&performing obscene
15 sexual acts on Father Sicoli. |
16 And again, I take it that none of this -- you had
17 ncne of this information when you made the decision to
+8 appotnt—Tfather—5tecobi—to—Holy—Spirit—Rectory>—F-mean;—to
19 Holy Spirit Church as the pastor?
20 A. Yes. |
21 0. Okay. And then jumping ahead, Cardinal, there’s
22 just one last document that I wanted to show you in this
23 file. 1It's GJ-903. 1It's the last document in the file?
24 It's a computer generated phone message slip'from the
25

Archdiccese of Philadelphia.
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No you seae that?

3 AL {The wiktness nodded.)

4 Q- (ardinal, as [ said, it‘’s a computer generated

5 phone messaqoe slip. [t has Monsignor Wilgiam Lynn‘s name
6 at the top, and then there’'s the name—,
7 * and it gives a phone number with an

3 extensién‘

9 Do you recognize this? Is this the type of

L0 v&omputer generated phone message that the Archdiocese

11 would generate?

12 A I quess so. Iim not

13 0. You‘re not familiar with it?

14 Al I'm not acquainted.

15 0. Okay. And do you recognize the handwriting on the
16 document?

17 A. I -- I think it’s Monsignor Lynn’'s.

I8 o~ OKay. This is a —--

19 A. I couldn't -- I can't read it, but it‘s very hard
20 to understand it.
21 Q. Ckay. Well, it was very hard for us to understand
22 the writing as well, Cardinal.
23 But what we were able to make of this is that
24 *is a counselor in an organization

25

called shalom that is associated with West Catholic High
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School .

3 Wost Catholic High Sehoot is an archdiocesan high
4 school; 15 that correct?

9 AL Yes.

6 Q. AOkay. qa is a counselor who works with
7 at risk children at West Catholic High School.

8 Do you knew what [ mean by at risk children?

9 AL I"m not positive.

10 Q. Children that are at risk for being abused, either
11 physically or sexually. Children that are having

12 emobional --

13 A. Okay .

14 Q. -- or psychological problems. Children that are
15 having problems af home in the family. Anything like

16 that?

17 . Thank you.

13 Q. Okay. Apparently, aithough the only thing that’s
19 documented on this document, on exhibit number
20 nine-o-three, Cardinal, is that Father Lynn received a
21 telephone call on June 6 of 2002 at 11:14 A.M. from a
22 S
23 You’ll agree with me, won’'t you, that there’s

24 nothing on this document that identifies who ‘EseeEENE
25

is, what her title is or where she works?
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A Mo [ said [ rind it hacd ro uad - rstand.

0. Riqght.

A S0 [ aygree wilh yoi.

0. Okay. And the only thing that we were able to put

together from the information on the document, there's a
notation there "Sicoli," and then there’s a notation
“older boy sixteen/seventeen.”

Do you seze that?

A (No response.)

Q. Do you see the "sixteen/seventeen®?

A You said alttar boy?

Q. Older boy?

AL ' Older boy.

Q. Is the way I read it.

A. Yes. I see that now.

Q.’ Ckay. Well, Cardinal, this is Father Lynn.

we—tater learned-—is-that Father Lynn received
SRR e E—1 Y

8]
()]

a telephone call from NEEEhEPENEEEEEs in which she told him
that there were two’boys, two students at West Catholic

High School, one who was sixteen or seventeen years old, I
believe he was sixteen at the'time, and the other one who
was I believe fourteen at the time, who were parishioners

at Holy Spirit Parish in Philadelphia at the time, and

they were also, as I said, students at West Catholic.

2
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Anid she had bean - il had been

approached in the parking lot of Wost Catholic Uigh School

on a parent teacher conference niqht by the mother of the
two boys, and the mother of the two boyvs had reported to
SeEpegeEeslREE, © hat her two sons hald been -- that Father
Sicoli had approached her to have hoer two sons live at
Holy Spirit Rectory with him and in fact that the two boys
had lived at Holy Spirit Rectory with Father Sicoll for a
period of several months, a peried of two to as long as
six months in the rectory with Father Sicoli; that Father
Sicoli had to the boys, had undermined and criticized the
mother, her parenting skills, the environment, the family
environment that she provided for the boys, and in fact
had taken actions to prevent the mother from seeing the
children while they were living at the rectory.

And the mother was understandably upset by this and

1o

19

20

23

24

25

reported 1T €0 GG ThHe mother—was —an
immigrant. The mother is an immigrant, as are the boys,
and wESETRESRessl® - - and this is why " SRNEEES. on June
6 of 2002 telephoned Father Lynn to report this
information.

(Pause.)

I'm sorry, Cardinal. I actually misstated it a

little bit. JESSEPEPEElEE. had actually telephoned Father
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l

o yonn aoprosimately a yoar botors this t. report the

3 activity that [ just stated to you, the boy's living at

4 the rectory amd all of that activity.

“ she had actnally called bhim about a year before

A this date on this memo to report that activity, and I°11

7 goptﬂment to yonu, Cardinal, that there's no documentation
] in the file that was produced to us on Father Sicoli that
9 documents that that call was ever made to Father Lynn

10 coporting that activity.

i1 This vall here on June 6 of 2002éwas made by .
12 ’ﬂi--.ﬂhiéfter the first call, approximately a year after
13 the first call, and what precipitated sl naking
14 this call is that she had found cut -- she had called

15 Father Lynn approximately a year before to report that

16 activity and to aék him to intercede on behalf of the

17 mother and find out what was happening at Holy Spirit

18 Rectory and why the boys were living there, if any of this
19 was true, to make sure that the boys were ckay.
20 And a year later she found out that Father Sicéli
21 was actually taking the altar boy on a trip to Notre Dame,
22 to Notre Dame University out in Scuth Bend, Indiana, and
23 this of course caused her even greater concern because
24 this was approximately a year after she had reported the
25 activity on the behalf of Father Sicoli. So this is what
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prcecipitatoed this telephone call right h re.

Aftac the First call, Carcdinal, Father Lynn
apparently told Siheeetssmmess thaot he was going to look
intn the situation and take care of it, and then of
coungrse, she found out about Father Sicoli taking the boys
tn Hokbre Name or taking the one boy to dMotre Dame, and
vhen she called him again to report this, he again told
hear that he would loock into it; and then he later called
her back and told eESoSEEISmEE®. ‘0 not worry about it,
that Father Sicoli was not going to make the trip out to

Motre Dame with the boys.

I"11 also represented to you, Cardinal, that this
document right here is the only document that was produced
to us regarding this entire incident. There was no

Indication in the file of any investigaticn being done on

the part of Father Lynn into the situation. There was no

18

19

21

22

24

25

indication of any contact being made with Father Sicoli to
look into the situation. There was no documentation that
would indicate that he was sent for an evaluation at Saint
John Vianney or any other hospital.

And as I've already put on the record, there was
this previous information in the file regarding an
allegation of homosexual activity on the part of Father

Sicoli with some other boys about twenty-five years
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qroaming

oartivr, amd then some athoen et icnabloe

activity in 1983, which would havo beon aboul nineteen

3

4 yuears earcliec.

5 And, Catdinai, the question that [ have tor you

6 about this tile is: You‘ve testified on o numberc of

7 oceasions that Father Lynn, althoigh he wmay have made some
g Ltapses in looking into various files, for instance, Gana,
9 Brennan, Cudemo, although he made those l1pses, he was

10 nevertheless a competent Secretary of Clergy with regard
11 to handling cases of priest sex offenders and priests

12 acting out sexually against minors.

13 My question to you is: If wa accapt your

14 representation as true, that this is the first that you've
15 heard of this file or any allegations with regard to

16 Fahher Sicoli, what is your opinion as to how this file
17 was handled on the part of Father Lynn and the

8 Archdiocese?

19 A. First of all, I need to go back a little bit when
20 you made -- you stated about the incidents that occurred
21 back in, you know, on the three young men.
22 0. Of 197772
23 a. Right. But what was omitted is that the boys
24 recanted.

Q. No. I actually put that on the record, that

25
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2 thasy

3 A [ mean, [ didn’t hear you state that this -- you
4 know, in GJ 484, [ don’'t recall you mentioning that they
5 recanted,

) Q. [ thought that [ put on the record that the onebboy
7 came in aﬁd said that he had exaggerated his allegations
3 agqainst Father Sicoll?
4 AL That was tLhe other one, but he bhimself, hiskown
10 letter to Mensignor, and he talks about the other boys
11 too, Lhat they recanted.
12 0. Okay.
13 AL In other words, first allegations --
14 Q. Ckay .
‘15 A -- on this one. I don't know all the
is circumstances. Very vague here. So I mean, 1 don't know
17 if there was reason for Monsignor Lynn to investigate
138 rurther. I don"t Know why ne dia -—— why he dIid notg, but—%
19 can‘t judge from this that he had reason to further
2 investigate. I really don‘t know -- I can’t call this
21 incompetence since I don‘t know all the circumstances.
22 Q. W=211, let me ask you something about that. Let me
23 - ask you again about the administrative procedure that you
24 had in place at the Archdiocese.

25 If this activity was not reported tec you, which
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you've testified it wasn't, bthe fact tha! you had a priest
{hat had two adolescent boys living with him at a rectory
and that he was blocking access of the mother to the bovys,
duv you think that that was a -- do you think that your

adminristrative procedures that you had in place were

adequate to prevent hacrm being done to thnose boys?

8 A [‘'d have to say that I'm sure that Moasignor Lynn,
9 vou know, evaluated the whole situation, but I don’'t know
10 what he Jdid or did not do after.
il Q. No. But I'm not asking vou what he did or did not
12 do. What I'm asking vou: Do you believe that your
13 administrative procedures were adequate given that this
14 information was not reported to you?
15 Is not information that is important 'enough with
16 regard to the well being of those boys that it should have
17 been reported to you?
18 A. I have to leave it to Monsignor Lynn’'s discretion
19 what he reports to me or doesn’t.
20 0. Okavy.
21 BY MS. McCARTNEY:
22 Q. Well, Cardinal, let me ask you. You have looked at
23 GJ-903, and you indicated earlier that you had some
24 trouble reading it, and I don’'t disagree with that

assessment of the document. Mr. Spade has told you what
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2 we weera able to ftigure oub, talking Fhatl oorant intormation
3 and working with iy.
4 Do you think it’'s competont let s just stgrt
5 wibh basics. Do you think it's nwmpufnnf,(n\ the part of
6 your secratary for Clergy o not roduce this type of phone
7 call to at least o typed memo in the fila?
8 N {
9 Q. [ mean, Llet’s just start with the basics?
10 AL [ would have preferred if it had been reduced to a
11 typaed
12 Q. Given the content of what the conversation
13 involved, do you find it at all concaerning that your
14 Secretary of Clergy would nowhere on this document mention
15 the name of the boys that were besing referred to?
16 A. [ can‘t answer for Monsignor Lynn.
17 Q. Well, but you can answer fcr you as their boss as
18 F6 what you would expect them to df working—fer—you—and
19 you being the one that is -- as their boss, as someone'’'s
20 boss, when you look at this document, you say to yourself:
21 Monsignor Lynn got this phone call. It's about a kid.
22 Some priest of mine is taking a kid on a trip to Notre
23 Dame.
24 I mean, what kind of information would you have
25 wanted Monsignor Lynn to gather from and to?




L36

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA

2 AL I don’t know of the circumitances <0 that event.

3 (f he was aoing to inform me, [‘m siur2 he would have typed

4 it out.

B L but thase documents are kept in a secret archive

6 Eilw, and they're kept in a secret archive file for a

7 purpose, covrect, Cardinal?

8 AL Yes.

9 0. They ' re kept there for the purposze of there being
10 somae racord of misconduct on the part of a priest so that
11 when someone is going to decide whether or not someone
12 should be moved to a different position, they have the
L3 ability to go back and get an idesa of what someone's past
14 is like. [s that one of the reasons why they’re kept?

15 A Yes.

135 Q. Well, what benefit‘would you get from looking at

17 this document that Monsignor Lynn scribbled on and put in
13 the secret archive filev?

19 Do you think that would be any help to anybody, not
20 just you, Cardinal, but someone down the reoad, say: Hmm,
21 I wonder what we're going to do with Father Sicoli? Would
22 that be of any benefit to you at all?

23 A, It would be very difficult to fiqure out what this
24 intends to do.

25 g. Given that, then, do you have some question or some
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comment on bhe compeboney of Monsignoer Lyan oven das

racornd keepoer?

A [ don’t knnw what his itntoenl way, ivhether he

inFamded to type this up and something happ=ned that

was not done. [ cannot speak for biwm.
0. All right. Thank youu.

Ly7

a

Lt

MR. SPADE: Okasw. [t's two forty-six.

Could we ask you to step out of the room for a few

minutes so that we can have a ddiscussion with the

jurers, please.

(Whereupon the witnass and his counsel

were ¢

cused from the grard jury room.)
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(A recess was held.)

MR. SPADE: Okay. We're back on the

record. It's 3:28 pP.M.

And how many jurors do we have present?

T8
19
20

21

23
24

25

MR. SPADE: Twenty-one requlars and ten
alternates.

The witness has returned to the room.

MR. SFPADE: Good afternocon, Cardinal?

THE WITNESS: Good afternoon.

MR.“SPADE: Counsel 1is present,

correct?
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VI LACQUANA

2 MR . HODOGSOMN: &

b Py MR. SPADE:

4 Q. Cardinal, we've had a discussion Wwith the jurors to
5 give them, 13 per our pelicvy, the right ho pouse quaestions
6 Lo Yo, We've collected the aqunostions, and [°LL pose them
7 ro you on behalf of the junrors.

8 The tirst gquestion is: if you had been informed of
9 the situation with Father sicoli in the 2001-2002 time
10 pericd when you were still the Avrchbishop of PhiLadelphia,
i1 would you have done anything abocut ie?
12 Al About what?
13 Q. About the fact that he had two immigrant boys
14 living at the rectory with him and that he was parring the
15 mother from having access to them.
16 A. 1t would have depended on getting the facts of why
17 they were there, and I don‘t have them all.
18 O~ Srlcary= mhe secand question isS: Well, cardinal,
19 what about if the only facts that you had were that you
20 had two adeclescent immigrant boys living at the rectory
21 with Father Sicoli and he was barring the mother from
22 access to them?
23 A. There are too many other possibilities that could
24 have occurred that would have made that possibly even
25 legitimate. I can’'t say. I don’t know.
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L
2 Q. kay. Could you qgive me a possibility where that
3 wot ld Lo legitimate?
4 AL They could have had permission to be there.
5 0. Hﬁ, but [‘m saying bthe mather (didn’t want them
6 Lhaore. The mother was trying to get them back home.
7 AL [ duon’'t know what are the circumstances.
3 0. , Okay.
9 . [ mean, from a prima facie appearance, it’s not the
10 usual, you know, way of having boys in the rectory.
Ll Q. Okavy .
12 A. But [ say I[’ve heard of other dioceses where
13 sometimes they have done that for special reasons. I just
14 cannot conjecture.
15 Q. Were you aware during the years that you were the
16 Archbishop of Philadelphia of other priests that were
17 having adolescent boys living in the rectory with them?
18 AL In Philadelphia?
19 é. In Philadelphia.
20 A. No. No.
21 Q. Okay. And is that a practice --
22 A. No.
23 0. -- that was condoned in the Archdiocese of
24 hiladelphia?
25 A. I didn’t say that. No.



[a

ANTHONY JOsERI CARDLNATL GEYVLACOUA

(N vkay. The second question 150 vooit re aware ol the
Fact obviously that recently the Arcleticoesae of
vhiladelphia removed the faculties {rem tour priests. ['m

SOCCYy. strike that. Wrong (uestion.

[n the cases that we discussad ﬂf Gana, Trauger and
illespie, after the initial report ot saxual acting out
on tihe part of those priests, they were sent for
treatment, either at Saint John Vianney oy another
Catholic treatment center, and none of thoese three
priests, Gana, Trauger oOr Gillespie, was diagnosed as 4
pedophile or an ephebophile, and then later it turned out
that they actually had been sexually acting out with
minors; and one of the jurors wants to knnw: DO you find
it disconcerting that these treatment centers and these
therapists, whose opinions you were crediting, got it

wrong in so many cases, in other words, that they weren't

5]
(WY ]

t2
)

25

picking up on the Tact —rat—these—priests that these
three priests, had been acting out sexually with minors?
A. They knew they were acting out, I think. They
admitted it, but you say wrong in the sense of not
predicting that they wouldn’t do it again?

Q. Oor not even diagnosing them as having a sexual
disorder or being a pedophile or an epheﬁophile?

A. Well, most of them I think they said there was a
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l

2 soxual disorder, butt they dJdid not idontify them as

3 podophiles or ophebophi Les. [ can’t say that that

4 diagnosis wdas wrong.

5 Q. Okavy. S0 you weren't discopnpcerted by the

6 paertformance of tha --

7 N [ ﬁaid [ didn’'t know that that was wrong, ycu know.
8 In other words, youn can have a corvact diagnosis, but you
9 can't always gquarantee what will hapren afterwards.

10O 0. Okay.

11 A. There'’s no way that they can predict that.

12 They can just give their estimate and say they're
13 minimal risk or they’'re capable of going back to ministry,
14 as they said, and that’'s thelr opinion.

15 Q. And,_Cardinal, when did you become aware that

16 there’s.nm way that a therapist can predict whether a

17 priest will act out --

18 A. They --

19 0. Let me just finish the question.
20 A Excuse me. I'm sorry.
21 Q. When did you become aware that there’'s no way that
22 a therapist can predict whether a sex offender will act
23 out again?
24 A. It’s not becoming aware. That’'s true about any
25

therapist or any doctor who prophesied something. He says
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2 {his is Lhe best of my ability this will not happen, but
5 it can happan.

4 Q. Okay .- One of the jurors wanted to know, Looking

5 back now, having been questioned about nine files that

6 were investigated by your Secretary of Clergy and various
7 other members of the Archdioces:2 employed by you, are you
3 disconcerted that so many of these investigations were

9 handled in an ineffective manner?

10O A I think they were handled very adequately.

Lt Q. Okay. so you don’t think that any cf them were

12 handled ineffectively?

13 A. No.

i4 Q. Okay. The next guestion is -~
15 A. Excuse me. You have to understand that one

16 excepltion, that there was an inadvertent lapse.
17 Q. There was what?
i8 A. There was an inadvertent lapse on the part of
19 Monsignor Lynn that we discussed before.
20 0. Are you referring to the Sicoli case or the Gana
21 case or --
22 AL No . Nao. No . it would have been the Gana case.
23 0. Okavy.
24 AL I mean, that was an inadvertent lapse.
25 Q. _Okay. What about in the Brennan case? Was that an



ANTHOMY eyt CARTOEMAT Py P LLACOITTA

|

2 Pnads crtent Lopue i PR N

3 N [ can’t o ovocatld A1l the debails, Lom sorry, N thre

4 Droennan u.xsﬁ-.

!3 . Tn Fhe Drennan ooase whep Father Lynn Was supposed

& teo inform Monsignor Sscanlon At Resurrection parish about

7 the history of Father DBrenndn an:d his previous parishes,

3 tha accusations of boundary violations and sexually

9 inappropriate behavior, and he was szupposead to make sure
10 rhat the priests in the parish kno2w ahout Father Brennan’'s
il packground an:d that Fathey Brennan was in treatment

12 programs and was being monitored?

13 AL [ don't know why.

14 o. And it turned out three years later to be the case
15 that he had never informed Monsignor scanlon or any other
16 personnel at that Resurrection parish of those facts?

17 A. Again, that could have been an inadvertent lapse.
13 Q- Okay - 5o Gana, Brennan, 5icoli, they were all

19 inadvertent lapses?
20 A. Well, when you say Sicoli, I don't understand which
21 part you're saving.
22 Q. The fact that the file documents that no
23 investigation was done when Father Lynn learned that these
24

two immigrant adolescent boys were living in the rectory

with Father Sicoli and --
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2 AL f can‘t -~
3 J. .- it was not brought to your attention or anybody
4 alse’'s attention?
5 AL [ can‘t say that in this, in that case, because
6 it’s so vague what is written there. I do not know all of
7 the circumstances.
8 0. Ckay.
9 BY MS. McCARTNEY:
L0 Q. rardinal, how many inadvertent lapses do you think
LL it takes before vou would be comfortable in coming to the
12 conclusion that your Secretary of Clerqgy was not doing as
13 competent a job as what was required?
14 Given the magnitude of the harm that could occur to
15 children, how many inadvertent lapses are there?
16 A. I can't answer that gquestion because as you look at
17 all the cases, Monsignor Lynn was Very competent in
18 handling them and handling them, you know, very quickly,
19 the larger number of cases.
20 You’'re mentioning only two that possibly -- you
21 know, that he had an inadvertent lapse, but all the other
22 cases, I consider him -- he was very competent.
23 Q. So youiconsider it very competent with regard to
24 Monsignor Gillespie that Monsignor Lynn never informed the
25 '

evalugto;s at the hospital that Monsignor Gillespie had
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1

2 Lkl in the way he did to a Lwelve yorat aold in

3 cortession, that that's not -~

4 A The confession matter i a differenl lssue

5 altogatrher. That's veary delicate.

6 Q. 5o is the health and wel fare of uvhildren. Would

7 you agree with that, Cardinal?

3 A That always is primary.

9 Q- All right.

10 LY MR. SPADE:

11 Q. The next guestion, Cardinal, one of the jurors

12 wanted to know 1is: You've testified on & number of

13 ccasions in your appearances before the grand jury that
14 you delegated these matters to Monsignor Lynn, to

15 Monsignor Jagodzinski, to Bishop Cullen, to Monsigndr

16 Molloy, yarious members of the Vicar for Administration’s
17 offica, and the Secretary of Cleray’'s office, and‘some of
18 the—facts—of these cases were reportad to you and some

19 were not, but that you didn’'t have very much day-to-day
20 involvement in them. Is that a feirly accurate summary of
21 yvour testimony in that regard?
22 A. They kept --
23 Q; I'm sorry.
24 A. They kept me informed what they thought was
25 relevant and important.
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(1. Okay . fiper oot thee juror:s Coantend owe tooaskoyous
Given all of the haom Fhat was dons £O minors, teenagers,
prapubescent crildren atb the haads of Phitadelphla
priests, ALl ot the sexual harm that's done to them, at

some point, did it not ccrur to you that you would have to
stop delegating rospons ibility tor thesr cases and get
directly ianvolved in handling them?
A [ wounld talk at times to Monsignor Cullen at the
pime and Monsignor Lyon about the imporbance o £
safegquarding all the children. There were times 1n
meetbtings oOr whatever, not things that recorded, that I
emphasized the gravity of this.

[ told them to give it very special attention and
that -- and I repeated the order of priorities, and I

would do that at times to them, you know, that the

children and their families came first and the common good

18

19

20

3]
Jomt

22

23

24

25

of the church and then the rights of the priest, arrd—1

presume from my saying those things to them they would

carry out their responsibilities adequately and

effectively.

Q. But, Cardinal, you would agree with me, wouldn't

you, that -- and I'm following up on the juror’'s question.
You would agree with me that giving a general

directive about the importance of protecting children to
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the poople that o yod had delegatred responsibility tor these
cases 1o different than actually asking for a file,

Looking at btho file, rveading the tile, you tnow, talking
t the people that were handling the fFile, getting
involveid on a personal basis with the handling of some of
fhese Ccases; You would agree that what vou said is
Jdifferent than what the juror asked?

A Differant, but is more effircient that they were the
ones that would have the time, the expertise, the
experience LO handle these better.

0. Qkay - And you're aware along tnese lines, too,
that the Rastoring Trust document that was_produced by the
NCCB in the Fall of 1995, in the flo& chart at the back of
the first volume, had a recommendation there that when a
priest comes pack after being treated for being a seX

of fender, when the priest comes pack to the diocese, that

the Restoring Trust document cocommended that the bishop

19

20

21

get personally involved in meeting with the priest,
setting up an aftercare program for the priest and
monitering the priest to make sure that he was following
tne aftercare program and not sliding into the danger of
acting out again?

A. I1'd have to interpret that, I mean, different

meaning of what personally means. It can‘t be that I -~
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somreqer Wi P Parreger A gt h i oo arhddboges oy,

[

5 Lith other irisbops in otheuo Large diooe s e, b wou ld he

4 atmost ununtnrpruduvtivu Lo do everythiog purﬁnnnlky and

“ in the sonse oF individually, burtoyol do L p(:r::-;c)nn!ly by
6 dolagating orhnes to tolbow up on that.

7 Thera' @ £0 m@any respunﬁlbi\itiuﬁ. Foen though this
3 was fthe primary -7 pecame the pr?mary‘one for us, but [

9 would not nave the ability, the time, the evperience to

19 Lhandle these things. go [ lett iC ta thoge who had the

il t ime and the cxperience and the offz2cbhivenass

12 Q. Okav.. The next question is a simple one, Cardinal.
13 on= of the jurors wanted me CO ask you wnat is Mons@gnor
14 Lynn doing today? What is his responsibility within the
15 Archdiocese of philadelphia, if you know?

16 A. As far as I know, he was -~ his rasponsibility was
17 not changed. He's still sSecretary for the Clergy-

18 Q. And then the follow~up qUestieR—iS- Given the

19 evidence that we’'ve reviewed in these files that we;ve
20 talked with yocu about and understanding that you no longer
21 have control aover the matters, put why did you keep him as
22 the Secretary of Clergy up until! the end of your term as
23 the Archbishop of rhiladelphia, given the mishandling of
24 these cases?

25 AL Because I considered him very efficient and
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competont.
(. ORaY . And then the rhic:dd follow-ub question LO
thal, s Does Cardinal Rigali, { her presaent Archbishop ot
PhiLadalphia, have the power to roaptace Mons ignor Lynn as
Gocretary of Clecqy?
AL Any biszhop of a diccese has th= cowa2r LO change his
statbt.
0. Okay . The next question 5 What preventive
measures are currently being taken, to your knowledge, to
ensure that no children of the Archdiocese today are being
seaxually abused by a priest or by priests?
A There’'s sO0 many measures wa have taken.

First of all, as far as [ know, even now, and I
could say that even when I left on october 7, that there
is no priest préseﬂtly working in a parish or in any

institution who is known to have sexually molested a

18

19
21
22

23

25

minor, as far as we know.

Mumber two, Wwe€ have had a number of sessions with
our priests, even when I was still the Archbishop, in
explaining to them, you know, boundaries. These were done
by experts.

We have had -- now we have a check with the police,

with the state police, you know, that evervyone is checked

out. I even had to do it myself. Any crimes committed,
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L

2 any abuse.

A we ' re doing Fhis for all ¢i ourb lay statt that have
4 anytbing to do with children =~ roachars, volunteers,

9 counsalors. We’'re following a program, the VIRTUS

O program, on how to deal with ohitdren, Lhe pboundaries.

7 There s the instruction on how & repnct any kind of, you
3 know, dangers. I can go on and on in other things.

9 Q. Okay -

L0 AU That we are raking strontg measures LO prevent any
11 further harm as far as 1s possibte coming Lo any children.
12 Q. can [ just ask you a follew-up question about tnhat.
13 At the beginning of your answery, you repeated that
14 statement thét you made, that there’'s no priest currently
15 in the Archdiocese =~
16 A. As far as I know.
17 Q. - as far as you know who has sexually abused a
18 cnild, and 1 Tantedt—to—ask—y0ou- Are you familiar with
19 Father John Schmeer?
20 M. No.
21 0. The pastor of Saint Martins parish in Bucks County?
22 A. I know the name.
23 Q. Qkay -
24 A. That‘s all.

0. To your knowledge, there have never been any

25
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t

2 allagations -~ weall, laob me raprosent tooyou trhat 1f you

3 Llaok at Father schmeer s Eile, tha socret archives file,

4 Fhere are allegations in there by a numhber of people that
5 he sexually abused, andd the Archdiccesea’s Review Board did
6 an investigation of him and cleared him of the charges and
7 recommended to the present Archbishop that he remain as

8 the pastor of Saint Martin’s Parish, and my question to

9 vou 1§ Now, when you make that statement that there’s no
10 priest that you know of who has allegations against him --
11 A. ch, I didn‘t say that. please forgive me. Check
12 the record.

i3 Q. -~ who has sexually abused a child; is that what

14 you said?

15 A. Where he’s actually guilty.

16 Q. Who is actually guilty of sexually abusing a child.
17 My question to you is: Isn't that -- I mean,

18 that’'s, I guess, FechnToaty—accurates—but isn’t it sort
19 of misleading, because you do have somebody who has

20 multiple allegations of sexually abusing minors as a

21 pastor of a parish right now, and essentially what

22 happenad is the Archdiocese investigated it and credited
23 Father Schmeer over his accusers.

24 A. Yes.

25 Q. So wouldn‘t it be more accurate to say that
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curreobly theoa ate pricsts who have allagations ot
saxually abusing minors; we just paven't credited those
allegations o3 being credible?

A rThat would beoan untair staremant tO make because

priest could be complaetely innocent.

(. i understand that.
AL Just becauss 4 priest has alleqgations, you can’'t
dastroy his reputation if he's innocent. 1 mean, once @&

name is mentionecd as allegations, rpat‘s the end of that

.

priest’'s reputation for the rest of his LlLife, even thouqgh

he's completely innocent.

That's why I phrased it that way. I do not know at

the present time of any priest in the Archdiocese who 1S
guilty of having abused a minor.
BY MS. McCARTNEY:

Q. cardinal, I'm going tb take an exception with the

technical accuracy ST that statement hecause you just said

19
20
21

22

24

23

that even when you left in October of 2003, that that
statement to the best of your knowledge was true.

Wwhat about Father Avery. father Cannon, Father
Trauger, Father Furmanski? These were all priests, by
virtue of your Review Board, who were investigated and
ultimately released from assignment, pecause it was

determined that they did have allegations against them?

{
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25

L
2 A The allegations oo [ said s Far asn { know. As far
1 as I know, they were not quilty. That may have happened
4 it thay wveroe Found guilty afterarrds.
5 Q. And one other Follow up, Cardinal, and I don't want
6 to bhelabor this point at all, but one of rhe things that
7 v said in berms nf assuring both the people on this
s} qrand jury and you’'ve made the statement publicly, that we
Y9 can all breathe somewhat easier rhat thesa priests that
10 are coming in contacf with our children are not going to
it sexualilly abuse them because one af the mechanisms that vou
12 puft 1in place was the bacquound checks with the state
13 palice; 1S that right?
14 AL I didn‘t say that. I said we're trying -- you
15 askad what measures have we taken to try to prevent. I
16 didn’'t say because they got that they wouldn't abuse.
17 Q- I understand that, but that statement was made in
I8 et fort—te—show the public that the Archdiocese was
19 acting responsibly and that there was Some level of
20 responsibility taken with regard to its priests, correct?
721 A. Yes.
22 Q. Okay . Let me ask you, cardinal. When the
23 Archdiocese put in place the background checks for the
24 priests, did they share with the state police the secret

archive files with these people so that when a background
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chock o dons, the information that’s in the secret

Yy

archive files could be ovaluatod by o civil organization?

AL [ don’t know what was proesented to the state
police.  They Ao backqronnd checks on tham,
Q. The bottom Line, Cardinal, 13 somebody like a

Stanley Gana, whao has admitted to anally raping children,
would have a clear backqground check, is that right,
haocanse the Avchdioces- of Philadalphia never shared any
of these allegations ofr never shared nis admissions with
any civil aunthority? SO theretore, if I were Lo run a
bacquouud‘ﬁheck on him, he’'d com2 uD totally clear,
right?

A. The fact that --

Q. Is that correct, cardinal? Yyou can comment
whatever way you want afterwards, but that would be

accurate, right?

)
()

(3]

e

A. If 1t was not LePULL:d by the Archdiocese.
0. And it was not, correct?
A. Yes, but anybody else coculd -- the family could

have reported it.

Q. All right. Thank you, Cardinal.

BY MR. GALLAGHSR:

0. Well, Cardinal, really, that’s not relevant, who

reported. The issue here is the Archdiocese, as a result
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OF Bhe chavtero and Lhe result of ©he reavisions that have
Deen o ing on sinco June of 2002, has pub into place
procedures, Jdnd ane of the procedures is that now you
chock the criminal background of evary priest in the
Archdiocese, correct?
JANN T3 .
Q. Okay. The question isf what is the value of that
if you had thirty-five priests with credible allegations
in February of 2002 and only two of those priests were
ever arrested?

Wwhat is ths value to the cther thirty-three priests
whether or not the public can find out whether they've had
credible evidence of sexual abuse in their background of
children?

Do you understand my question?

AL Yes. We're saying that -- we’'re just saying now,

T o that—time—welre scked now, as a result of the

20

21

22

23

24

charter, to do these packground checks.

I‘'m not guaranteeing that those background checks
mean that a person was not -- did not abuse a minor. I'm
just saying this is something anyhow.
0. Well, the gquestion is: what is the value of those
packoround checks if none of these thirty-three people

were ever reported to law enforcement and you know as the
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authorities. The charter reguires 1it.

1
2 Ao iliistiop that (e gan creadihee B P T T ¢ sexunl
3 abuse of minors in {heic backgrowed! vhat is the value ot
4 Fhouse checks?
5 AL Well, now ail of bthem hase reonn ;"“;mrt:e(l.
6 (. All of fhem have been penocread
7 A May [.
3 (The witness contrarred with his
9 attorney.)
L0 THE WITNESS: Yoy just o Want it to he
11 confirmed that since the chortsv, all allegations
12 have been reported tO the «ivit authorities?
13 MR. GALLAGHER: Thalk ncocurred
14 subsaquent LO the charter. Correct.
15 THE WITMESS: That is correct.
16 BY MR. GALLAGHER:
17 0 But we're talking none of the incidents that
18 occurred prior to the passinig o4& ttre—chartes
19 A, That is correct. But now it‘s to prevent anything
20 further in the future.
21 You asked me how tO prevent things in the future.
22 Right nowvall their names now are listed.
23 Q. Listed with this grand juryf?
24 AL No. MNc. No. We report it to the civil
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1

2 U p'm not talking about anything that's happened

3 cin. o the charter happesned. what ['m talking about is the
4 thivly thres priescs who in February of 2002 you and your
i pross parson have indicated that there wWas credible

G evidence of sevnal abusa of minors in their packground.

7 A yes, but I'm gettind pack to th= original question.
& what are we doing to prevent this from happening?

) Q. Wwell, ['m not getting hack to the original

10 quastion. {'m asking you what is the value of doing an

1t Fp{ check cof those thirty-three peopla when what they did
12 was never reported to law enforcement and they never had a
12 criminal record?

14 what is the point of doing a record check on
15 someone? A record check is the FBI National Crime

HES) Infnrmation Center, 4 rap sheet on someone. That's what
17 th= FBI checks.

18 SRt i5 the—vatuwe—et checking those if none of

15 these people were ever arrested?
20 AL We just did what -- we complied with the law at the
21 time
Z2 MR. GALLAGHER: What’'s the next
23 question?

24

25 BY MR.

SPADE:
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. The next quwuiinn, Cardinl, [ Thore 3 hean

v iddenes bhetorsa the grand jury, Ainl [ helinove you've

Le=tLitiad Lo it ond couple of Gecanions, that whaen 4
Cciotimoeames Farwuard o e Apobeliooess L he Archdioces:s

Gtfers the victim counseling N Af e b DAY for

counse Ling

A Y25,

Q. - wsither with a therapist prmviued by the
Archdiocese O with the person’s rharaplst, chosen by the
vivtim, and one of the jurors wantad to know: gesides
nfrercing the counseling, are you Aol
help the victims of these crimes?
Al { don’t know what it means. Theay are now
interviewed by someone from Sccial garvices, and not only
offering to pay for them, but toO sfter aay other

assistance that might bhe of help to them.

we you 0ne example. There’s an older man

19

20

who came to see me, 4 victim, and he didn’t have a decent

cr him to reside that

=y

place to live, and we found a place

would be help helpful £o nim.

Q. Qkay?
A. it could be so many pthers. it could be medical

attention. It's not just counseling. Tt's anything we

can do to help them as a result of whatever psychological
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1

2 injurics with othevs S TUN GRS LY AR SAPREES R EPRARTIN LR ST AY them.

3 0. Cardinal, o just wanted io Drioeg oo case Lo yaunr

4 attoertion, because when vod ment ioned an o obdsr man who

5 doean’t have a plave to Live, it hroaoht some=thing to my

H mind ot one of the cases that's rawnn presaatad BO this

7 grand jurcy.

8 Thare was o priest who's now doraazed by the name

g uof Gerard Chambers. [ don't knnw 1f von were aver
Lo acaquaintad with him, but Father (hambers auvused three
11 brothers at Saint Greqory's Pari<h in West Philadelphia
12 back. in the 1950s and early

France
13 ; o
14 B
15 m who's now approximately ifﬂ-~hiS
16 1ate fifties, early sixties, when he was eleven yedrs:old,
17 he was anally raped by Father Chambers; ‘ahd when I use the
+8 wo-rd-—traped,y T;moan raped. It was a ﬁrime nf force.
19 now instituticnalized at Norristown
20 State Heospital in Montgomery County and is facing charges
21 of aggravated assault on his landlord and, to the
22 xnowledge of the grand jury, has no place to go when he
23 leaves Norristown State Hospital.
i Owans

24 Ifﬂw were to seek some sort of
25 shelter, scme sort of institutional care on the part of
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|

2 Fhee Archdiocasa whoen he leaves Morrlstow: crabe Hospital,
3 g thal, semothiog i hat the Archdioces:s wouald be willing

4 AL Yes. They et in Louch with Cooial Rervices. Yers .
O L. Okay . Is that somethird Fliat yorr would be willing
H to Loock fnto yourselt?

7 AR well, T havae no aubthority anymor-.

g W okay. Is 1t something that you would be of willing
9 to bhring to Ccardinal Rigall’s atnention?

10 . (€ [ cnuld have something written, [‘m sure wa Ccan.
11 Q. ['11 provide you written information abount 1Lt.

12 AL Veas .

¥

13 o. The next guestion is: Cnp=2 of the jurors wanted to
14 know how is the Archdiocese of ppniladelphia at Saint
15 Charles Seminary currently attempting to evaluate its
16 seminarians to weed cut seminarians who have a sexual
17 attracticn to Winors, not just'pedophilvs and

18 ephebophiles, DUt Fnyporny—that nao a sexual discrder

19 relating to this sexuallv acting out with minors?
20 A There’'s a whole very expansive program at the
21 seminary. Tt always had it, but it has naturally been
22 emphasized even more.
23 As you know, it would be impossitble to determine

? - .
24 ahead of time whether somaone is -- you know, has a sexual
disorder, but they have to undergo a barrage of
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ANTHOMY Justpt CARDENAL BEY LI, ACOEA
pﬁy'hnlmuirwl Loasting anld Pty e oo bn t e

psychinbrisi.
There are constant symposia or o tures of aexperts

o tho seminacians thhemaa bves, 50 thi= hoas raached the

present rector, san of the hiqhe st priorities, in order to
pake sure, to the axtaent that is possibli=2, they not only
are aware of all of Lhe dangers, you know, but to examine
their own consciencea, Lut also through the testing that 1is
available to discern to the best of, you know, human
akrility whether there i3 a provensity for any kind of

sexual abuss of minors. [ can assure yoni that’s being

%l

[v]

ne .

when we had the commission, the Alvare Commission,
yvou may have heard of that. They spent a great deal of
time at the seminary, you know, overlooking all their
programs; and in fact, it’'s a large portion nf the report

of the commiss1oU, =rrethrere—wWas mainly ~ompmendations,

18

19

20

21

24

25

what's being decne with certain other recommandations that
I don‘t even recall, but it was to make it a very high
priority and it is.
Q. Okay. The next guestion, Cardinal, is --
MR. SPADE: i1f we could just break for
just a minute.

it's four o'clock. Does anybody have a
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14

15
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18

ANTTHONY JOSEDPH CARDIMAL REVILACQUA
Pransportation igsue or can we a7 annther five Or
ton minutes?

ALl right. We havse more questions,
Cavdinal, butb it's ftour o‘clock, and some of the
jurors have to take public transportation and need
to catch trains ani buses, so we’'Tre going to
adjourn ftor the day. Thank you.

Could the fereperson rlease advise the
Cardinal of his continuing obligation.

GRAND JURY FOREPERSON!: cardinal
Bevilacqua, you are hereby notified that your
subpoena his a continuing ¢cne. That means should
the jury desire further evidence and/or testimony
from you, You will be notified to appear before
this grand jury by mail, phone OF through your
attorney, i1f you have one.

Do you understand?

19

THE WITNESS: Yes.

GRAND JURY FOREPERSQN: Thank you.

(Hearing concluded.)
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